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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Welzijn, Volksgezondheid en
Gelijke Kansen besprak de haar toegewezen arti-
kelen en het gedeelte van de begrotingstabel1 van
de aanpassing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het jaar 2000
op 11 en 18 mei 2000.

Namen aan de bespreking deel :

– de heer Wilfried De Goeyse, adjunct-kabinets-
chef, kabinet van minister Mieke Vogels

– de heer Karel Gutschoven, directeur Financiën
en Begroting, Departement Welzijn, Volksge-
zondheid en Cultuur

1 Toelichting door mevrouw Mieke Vogels,
Vlaams minister van Welzijn, Gelijke Kansen
en Volksgezondheid

De minister stelt dat de Vlaamse regering heeft be-
slist om naar aanleiding van de begrotingscontrole
2000 geen nieuwe initiatieven te nemen, met uit-
zondering van die initiatieven die onvermijdbaar
zijn. Als voorbeelden noemt de minister de toeken-
ning van de middelen aan de Vlaamse Gemeen-
schapscommissie die waren uitgesteld tot aan de
begrotingscontrole, de bijkomende middelen voor
economische expansie om lopende dossiers uit te
betalen, en de bijkomende middelen voor het rui-
men van slib.

Volgens de minister werden er een vijftal nieuwe
beleidsprioriteiten gelegd, waarvan er twee vallen
binnen het bevoegdheidsdomein Welzijn, Volksge-
zondheid en Gelijke Kansen : 235 miljoen frank
voor het opstarten van inburgeringstrajecten in
Vlaanderen en 250 miljoen frank als eerste schijf
voor de uitvoering van het Vlaams Intersectoraal
Akkoord (VIA-middelen), dat eind maart werd ge-
sloten tussen de sociale partners en de Vlaamse re-
gering. Deze eerste schijf zal worden aangewend
om de loonharmonisatie aan te vangen. De minis-
ter stelt dat de Vlaamse regering zich voor het ove-
rige heeft beperkt tot interne verschuivingen bin-
nen de begroting van de verschillende ministers.

De minister zal de interne verschuivingen binnen
de begroting Welzijn, Volksgezondheid en Gelijke
Kansen per programma toelichten. In het alge-

1 Zie opsplitsing als bijlage bij het verslag van de Commis-
sie voor Algemeen Beleid, Financiën en Begroting 

meen stelt de minister dat er bij de begrotingsaan-
passing kleine verhogingen zijn doorgevoerd als
gevolg van de 1-percentregel. De minister verdui-
delijkt dat de regering bij de opmaak van de initië-
le begroting 2000 heeft beslist om een lineaire be-
sparing door te voeren van 1 percent, omdat aan
het eind van het jaar steeds blijkt dat 3 tot 4 per-
cent van de voorziene kredieten niet zijn uitgege-
ven. Deze lineaire besparing van 1 percent komt
het nieuwe beleid ten goede. Ze werd in een aantal
departementen uitgevoerd bij de opmaak van de
initiële begroting 2000 door bijvoorbeeld 1 percent
af te houden van de investeringsuitgaven. Volgens
de minister is de begroting Welzijn, Volksgezond-
heid en Gelijke Kansen dermate complex dat line-
air 1 percent werd afgetrokken. Bij de begrotings-
controle wordt dit rechtgezet voor de departemen-
ten of programma‘s waar deze besparing onmoge-
lijk intern kan worden gerealiseerd. De minister
verwijst naar een vraag die mevrouw Sonja Becq
bij de bespreking van de initiële begroting 2000
stelde, over de 900 miljoen frank voor het vorige
Vlaams Intersectoraal Akkoord. Bij de begrotings-
aanpassing wordt ongeveer 9 miljoen frank extra
uitgetrokken.

– Programma 11.4 : Gelijke Kansenbeleid

Er zijn geen wijzigingen ten aanzien van de initiële
begroting 2000.

– Programma 40.2 : Infrastructuur inzake Per-
soonsgebonden 

De minister geeft toelichting bij de aanzienlijke
vermindering van de VIPA-middelen (Vlaams In-
frastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aange-
legenheden) ten aanzien van de initiële begroting
2000. De Vlaamse regering heeft bij de begrotings-
controle beslist dat de onbelaste saldi die bij de
verschillende DAB's en VOI's overblijven uit 1999,
moeten worden teruggestort. Bij het VIPA bleven
een aantal niet belaste saldi over doordat de VIPA-
procedure twee jaar geleden is veranderd in een
drietrappensysteem : in een eerste fase wordt een
zorgstrategisch plan opgesteld, in een tweede fase
een financieel-technisch plan en pas in een derde
fase wordt een subsidiëringsdossier ingediend.
Door de verlenging van de VIPA-procedure wer-
den een aantal opgestarte dossiers vertraagd uitge-
voerd, waardoor een aantal geplande ordonnance-
ringen niet werden uitgevoerd. In 1999 werden bij-
gevolg minder uitgaven gedaan dan voorzien. Deze
uitgaven zullen wel terugkomen in 2000 en 2001,
aangezien het gaat om vastgelegde beloften.
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Ten tweede, zo stelt de minister, vond er een over-
heveling plaats van VIPA-middelen voor de ver-
sterking van het informaticasysteem van het depar-
tement WVC.

– Programma 41.1 Algemeen Welzijnsbeleid

De minister stelt dat op basisallocatie 01.02 ‘Aller-
hande uitgaven met betrekking tot de verlichting
van de werkdruk, het wegwerken van actuele pro-
blemen en het opvangen van maatschappelijke
evoluties in de welzijns- en gezinssectoren’ 9, 9 mil-
joen frank extra wordt uitgetrokken voor de uit-
voering van het voorgaande Vlaams Intersectoraal
Akkoord voor 2000.

Voorts wordt op basisallocatie 01.03 235 miljoen
frank uitgetrokken voor ‘Allerhande uitgaven in
het kader van de inburgering’. Deze middelen
staan ingeschreven onder het programma 41.1,
maar zullen aan de hand van een actieprogramma
dat de Vlaamse regering op korte termijn zal goed-
keuren, worden toegewezen aan Nederlands Twee-
de Taal binnen Onderwijs of aan de onthaalbu-
reaus.

Op basisallocatie 01.04 wordt 250 miljoen frank in-
geschreven als ‘Provisioneel krediet voor de loon-
harmonisatie in de social-profitsector’. Deze mid-
delen zullen moeten worden verdeeld op program-
ma 41.4 ‘Gezinsaangelegenheden’ voor de loonhar-
monisatie van gezins- en bejaardenhelpers en voor
de loonharmonisatie van kinderverzorgers.

Op basisallocatie 12.21 ‘Algemene werkingskosten
voor het Centrum voor Bevolkings- en Gezinsstu-
diën’ vindt een transfert plaats van 1,8 miljoen
frank naar programma 99.1 Interdepartementale
bestaansmiddelen voor de aanwerving van twee
FTE (full time equivalenten), d.w.z. twee tijdelijke
contractuele wetenschappelijk onderzoekers voor
het uitvoeren van een bijzondere opdracht bij het
CBGS.

Voorts vindt op basisallocatie 12.24 ‘Allerhande
uitgaven in verband met de opmaak en verstrek-
king van informatie, organisatie van en deelname
aan congressen en seminaries in binnen- en buiten-
land’ een transfert plaats van 2,7 miljoen frank
(GVK en GOK) naar programma 99.1 Interdepar-
tementale bestaansmiddelen voor de uitvoering
van de beslissing van de Vlaamse regering van 21
januari 2000 inzake de beleidsondersteunende
functie binnen het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap. De middelen worden aangewend voor
de aanwerving van 3 A1 voor het informatiesteun-
punt Gezin en Maatschappelijk Welzijn. Dit heeft

onder meer te maken met het op punt stellen van
het GEWIS- en registratiesysteem, dat een grote
achterstand heeft opgelopen. Een inhaaloperatie is
absoluut nodig indien men de belofte van deze re-
gering voor een betere dienstverlening wil nako-
men.

– Programma 41.2 Bijzondere Jeugdbijstand

De minister verduidelijkt dat ook op dit program-
ma de onbelaste saldi van 1999 in mindering wor-
den genomen. Ze bedragen 0,4 miljoen frank voor
de DAB Bijzondere Jeugdbijstand en 130,6 miljoen
frank voor de VOI Fonds Bijzondere Jeugdbij-
stand.

Er wordt 10 miljoen frank overgeheveld naar het
programma 41.7 basisallocatie 34.04 ‘Centra voor
Algemeen Welzijn’. Dit bedrag is bestemd voor een
eerste uitbouw van de eerstelijnsjeugdzorg. Het is
de bedoeling op zeer korte termijn uitvoering te
geven aan de motie van aanbeveling met betrek-
king tot de Maatschappelijke Beleidsnota Bijzon-
dere Jeugdzorg van het Vlaams Parlement, waarin
wordt gepleit voor de uitbouw van een laagdrem-
pelige jeugdhulpverlening.

Voor de DAB Bijzondere Jeugdbijstand De Zande
werd 0,5 miljoen frank extra ingeschreven, en 0,2
miljoen frank voor De Kempen. De minister ver-
duidelijkt dat deze verhoging het gevolg is van de
lineaire besparing van 1 percent (0,7 miljoen frank)
die werd doorgevoerd bij de opmaak van de initië-
le begroting 2000. Deze besparing was echter niet
realistisch voor beide instellingen doordat een aan-
tal uitgavenposten in omvang toenamen, onder
meer door extra kosten wegens het verdwijnen van
de eigen geneesheren en extra kosten voor de leve-
ring van externe diensten voor onderhoud wegens
pensionering van onderhoudspersoneel dat niet
werd vervangen.

De minister deelt mee dat intussen voor beide in-
stellingen een PIP- en PEP-oefening (personeel-
simplementatie- en personeelsevaluatieplan) werd
gemaakt, zodat het personeelskader van De Zande
en De Kempen kan worden aangepast aan de bij-
komende noden en de zwaardere belasting. De mi-
nister stelt dat hierover wel nog moet worden over-
legd met de vakbonden. Op programma 99.1 Inter-
departementale bestaansmiddelen van de heer
Johan Sauwens, Vlaams minister van Binnenlandse
Aangelegenheden, Ambtenaren en Sport zijn extra
middelen ingeschreven voor deze personeelsaan-
passing. Er komt een eindeloopbaanregeling voor
de opvoeders in De Zande en De Kempen, waar-
door ze vanaf 55 jaar met pensioen kunnen. De de-
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finitieve beslissing hierover zal binnenkort vallen.
De minister noemt deze personeelsaanpassing be-
langrijk omdat de sociale onrust bij het personeel
van de instellingen vrij groot is. Het personeel voelt
zich benadeeld ten opzichte van de gesubsidieede
sector, die dankzij de Witte Woede een aantal eisen
heeft kunnen invullen in het akkoord met de so-
cial-profitsector.

– Programma 41.3 Bejaardenzorg

Op dit programma vonden enkel een aantal techni-
sche aanpassingen plaats.

– Programma 41.4 Gezinsaangelegenheden

De minister stelt dat de niet belaste saldi uit 1999
bij Kind en Gezin in mindering werden genomen,
maar dat een deel ervan vervolgens opnieuw zijn
teruggevloeid naar Kind en Gezin, om de lineaire
besparing van 1 percent recht te trekken. Kind en
Gezin heeft kunnen aantonen dat door de grote
personeelslasten de budgetten niet samendrukbaar
zijn, en dat een lineaire besparing van 1 percent
bijgevolg niet haalbaar is.

De investeringsdotatie van Kind en Gezin neemt af
met 48 miljoen frank tot 201,2 miljoen frank,
omdat de voorziene middelen niet kunnen worden
opgebruikt. De Vlaamse regering heeft erin toege-
stemd dat dit bedrag wordt overgedragen naar de
werkingsmiddelen om de bovengemelde rechttrek-
king van de 1%-besparing mogelijk te maken.

– Programma 41.5 Gehandicaptenzorg

De onbelaste saldi uit 1999 van het Vlaams Fonds
voor de Sociale Integratie van Personen met een
Handicap (VFSIPH) worden in mindering geno-
men.

Er wordt 180 miljoen frank extra uitgetrokken als
gevolg van de weddedrift in de residentiële sector.
De minister stelt dat deze verhoging voor het VF-
SIPH niet werd toegekend bij de opmaak van de
initiële begroting 2000, omdat de kostprijs van de
weddedrift niet voldoende was bewezen. De minis-
ter verduidelijkt dat weddedrift betekent dat de
personeelsuitgaven sneller stijgen dan de indexe-
ring als gevolg van een veroudering van het perso-
neel. In tegenstelling tot het onderwijs, dat een sec-
tor is waar jaarlijks mensen in- en uitvloeien, is de
welzijnssector een jonge sector, waar het personeel
nu pas ancienniteit begint op te bouwen.

– Programma 41.6 Maatschappelijk opbouwwerk

Er werden geen aanpassingen doorgevoerd.

– Programma 41.7 Maatschappelijk Welzijn

Van basisallocatie 12.01 ‘Allerhande uitgaven voor
aanmoediging, organisatie en ontwikkeling van ac-
tiviteiten voor de integratie van etnisch-culturele
minderheden’ wordt 15 miljoen frank overgehe-
veld naar basisallocatie 34.01 ‘Subsidies voor de
aanmoediging en ontwikkeling van activiteiten
voor de integratie van etnisch-culturele minderhe-
den’ ter uitvoering van het decreet van 28 april
1998 inzake het Vlaamse beleid ten aanzien van
ethnisch-culturele minderheden (B.S. van19 juni
1998). De middelen zullen onder meer worden
aangewend voor bijkomende cellen voor woonwa-
genwerk en vluchtelingenwerk.

Tevens wordt van basisallocatie 12.01 15 miljoen
frank overgeheveld naar basisallocatie 34.02 ‘Aller-
hande subsidies specifiek voor impulsprogramma’s
in het kader van het onthaalbeleid voor nieuwko-
mers’.

Op basisallocatie 34.04 ‘Centra Algemeen Welzijns-
werk’ wordt 10 miljoen frank extra ingeschreven
om op korte termijn de motie van aanbeveling uit
te voeren met betrekking tot de Maatschappelijke
Beleidsnota Bijzondere Jeugdzorg van het Vlaams
Parlement. Dit bedrag werd overgeheveld van pro-
gramma 41.2 Bijzondere Jeugdbijstand. Het is de
bedoeling dat de jeugdhulpverlening wordt uitge-
bouwd. De minister verduidelijkt dat uit de bevol-
kingscijfers van 1998 blijkt dat er in Vlaanderen
1.003.210 jongeren zijn tussen 12 en 25 jaar, en dat
er in de centra voor algemeen welzijnswerk 66,25
voltijdse equivalenten bezig zijn met jeugdhulpver-
lening. Dit komt neer op één hulpverlener voor
15.142 jongeren, wat een vrij beperkt aanbod is in
vergelijking met de omringende landen. De minis-
ter benadrukt dat deze extra middelen niet zullen
worden verspreid over de verschillende centra
voor algemeen welzijnswerk, maar worden gekop-
peld aan een programma. Bovendien moet er sa-
menwerking tot stand komen indien meerdere
CAW’s in dezelfde regio actief zijn.

Op basisallocatie 34.21 ‘Subsidie aan het Hotel
Min’ en op basisallocatie 34.22 ‘Subsidie aan het
Pluralistisch Overleg Welzijnswerk’ wordt het ini-
tiële krediet vermeerderd met 0,1 miljoen frank, als
gevolg van de lineaire besparing van 1 percent die
werd doorgevoerd bij de opmaak van de initiële
begroting 2000.
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Op basisallocatie 34.24 ‘Subsidies voor de uitbouw
van een welzijnsgerichte benadering van criminali-
teit, onveiligheid(sgevoelens) en slachtofferzorg’
wordt 2,7 miljoen frank overgeheveld naar pro-
gramma 99.1 Interdepartementale bestaansmidde-
len ter compensatie van de voorziene personeels-
uitgaven voor de drie A1 beroepskrachten voor de
uitbouw van de cel relatie Welzijn-Justitie.

– Programma 41.8 Integratie kansarmen

Op programmaniveau is er een vermeerdering met
40 miljoen frank als gevolg van een overheveling
van de kredieten van programma 53.2 Sociaal Im-
pulsfonds naar programma 41.8 Integratie kansar-
men. Bij de opmaak van de initiële begroting was
er volgens de minister nog geen duidelijkheid over
welke minister bevoegd is voor het armoedebeleid.
Op 15 oktober 1999 heeft de Vlaamse regering
echter beslist dat de minister van Welzijn hiervoor
bevoegd is. De minister betreurt dat de uitvoering
van het armoedebeleid door deze aanvankelijke
onduidelijkheid over de bevoegdheidsafbakening
vertraging heeft opgelopen.

– Programma 42.1 Volksgezondheid 

Er wordt 144,8 miljoen frank extra ingeschreven
voor de uitvoering van het decreet geestelijke ge-
zondheidszorg van 18 mei 1999, meer bepaald voor
de loonharmonisatie en een managementsonder-
steuning voor de centra.

Voor de ondersteuning van het kwaliteitsbeleid in
de verzorgingsvoorzieningen was initieel 20,1 mil-
joen frank ingeschreven in de begroting. In het re-
geerakkoord en in de beleidsnota wordt de afstem-
ming van de kwaliteitsdecreten gezondheid en wel-
zijn in het vooruitzicht gesteld. In afwachting dat
deze beleidsprioriteit wordt geconcretiseerd, wor-
den de middelen overgedragen naar de uitbouw
van het Informatiesysteem Gezondheid (progr.
42.2).

– Programma 42.2 Medisch sociaal beleid

Op programma 42.2 wordt een bijzondere dotatie
ingeschreven voor de VMM op basisallocatie 41.01.
Hiervoor wordt 17 miljoen frank overgedragen van
basisallocatie 12.25 ‘Onderzoeken in verband met
gezondheid en milieu’ naar de nieuwe basisalloca-
tie 41.01. De regelgeving met betrekking tot de
VMM wordt aangepast, zodat de taken die zij in
opdracht van de Vlaamse Gezondheidsinspectie
uitvoeren, integraal tot hun decretaal bepaald ta-

kenpakket gaan behoren. Het gaat om analyses
van strandwater, water van zwem- en recreatievij-
vers en van zwembadwaters en putwaters.

De minister stelt dat er gedurende een hele tijd on-
duidelijkheid heeft bestaan over het onderzoek
van het zwemwater. In het verleden werd een con-
tract afgesloten met de Vlaamse Milieumaatschap-
pij voor het uitvoeren van deze controle, een op-
dracht die decretaal was toegewezen aan de
Vlaamse Gezondheidsinspectie. Vervolgens werd
dit contract niet verlengd, hoewel daarvoor midde-
len werden uitgetrokken op de begroting medisch
sociaal beleid die werden overgeheveld naar de
VMM. Volgens de minister waren sommigen van
oordeel dat deze opdracht moest worden uitbe-
steed aan de markt. Er werd hierover een onder-
zoek gevoerd. Hieruit bleek dat de VMM het
meest geschikt is om deze opdracht uit te voeren.

2. Algemene bespreking

Mevrouw Sonja Becq noemt de begroting vrij tech-
nisch en niet altijd even duidelijk. Ze pleit voor
meer doorzichtigheid. De minister geeft toe dat
deze begrotingswijziging vrij technisch is.

Mevrouw Sonja Becq reageert positief op een aan-
tal wijzigingen waarin wordt tegemoetgekomen
aan amendementen die bij de bespreking van de
initiële begroting 2000 door de CVP-fractie werden
ingediend. Het lid verwijst naar de extra middelen
voor de centra voor geestelijke gezondheidszorg,
voor het minderhedenbeleid, voor de loonharmo-
nisatie in de social-profitsector en voor de uitbouw
van de eerstelijnsjeugdzorg binnen het algemeen
welzijnswerk. Ze betreurt wel dat de middelen
voor de uitbouw van de eerstelijnsjeugdzorg wor-
den weggehaald bij de bijzondere jeugdbijstand,
waar ook een zeer grote nood bestaat.

Hetzelfde lid vindt het positief dat het belang van
Welzijn in de totale begroting is toegenomen. Het
lid vraagt cijfers over de stijging van de begroting
Welzijn, rekening houdend met de ingevoerde cor-
recties, en wil weten hoe deze stijging zich ver-
houdt tot de algemene begrotingsgroei en de groei
van de begrotingen van de verschillende departe-
menten. De minister antwoordt dat ze deze cijfers
in bijlage bij dit verslag laat opnemen, zowel die
over de beleidskredieten als die over de betalings-
kredieten.

Mevrouw Sonja Becq uit de kritiek dat een aantal
extra uitgaven grotendeels worden gefinancierd
met geschrapte betalingskredieten. Het lid wil voor
de verschillende begrotingsposten weten wat er
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met deze kredieten gebeurt. Het lid vreest dat in-
dien deze geschrapte kredieten nu worden ge-
bruikt voor recurrente uitgaven, ze ofwel verloren
gaan voor de aangegane engagementen, ofwel vol-
gende jaar tweemaal nodig zullen zijn : eenmaal
voor de engagementen die voor dit jaar werden
aangegaan maar nog niet worden betaald, en een-
maal voor de recurrente uitgaven die dit jaar wor-
den gefinancierd met de geschrapte betalingskre-
dieten.

De minister antwoordt dat de belangrijkste politie-
ke beslissing bij de begrotingswijziging is dat de
niet belaste saldi van de verzelfstandigde over-
heidsinstellingen moeten worden teruggestort. In
het verleden stelden DAB’s en VOI’s te ruime be-
grotingen op en potten ze de overschotten op. De
gewone administraties kunnen dit niet. Deze saldi
van DAB’s en VOI’s werden onttrokken aan de
politiek : ze maakten geen deel meer uit van de de-
mocratische beleidskeuzes. Doordat deze onbelaste
saldi worden teruggestort, neemt het begrotings-
overschot toe. Het grootste deel van de niet belaste
saldi wordt aangewend voor een versnelde afbouw
van de schuld, waardoor in 2001-2005 extra be-
leidsruimte vrijkomt voor de invulling van de
meerjarenprogrammatie en –begroting. Een deel
ervan wordt gebruikt voor een aantal grote noden,
waarvan er een aantal eenmalig zijn, bijvoorbeeld
de input bij het departement LIN, waar het ruimen
van wrakken 2 miljard frank extra kost. De vastleg-
gingsmachtigingen worden evenwel behouden. Als
beloftes niet kunnen worden nagekomen in 1999 of
2000, dan verschuiven ze naar 2001. De nodige
middelen zullen in de begroting 2001 worden inge-
schreven. Indien de regering dit niet doet, kan ze
hier via juridische weg toe worden verplicht.

Mevrouw Sonja Becq repliceert dat deze uitleg
correct is voor eenmalige uitgaven, maar dat zij het
heeft over recurrente uitgaven. Voorts leidt het lid
uit het antwoord van de minister af dat de niet be-
laste saldi ook bij andere departementen dan Wel-
zijn kunnen terechtkomen. Het lid vindt het be-
langrijk dat de minister de middelen waarvoor ze
terecht vecht, ook behoudt.

Voorts maakt mevrouw Sonja Becq een opmerking
over de lineaire besparing van 1 percent, die bij de
begrotingsopmaak 2000 werd uitgevoerd. Volgens
het lid is het niet altijd duidelijk waar deze lineaire
besparing wordt rechtgezet en waar niet, aangezien
de bedragen worden opgenomen in het totaalcijfer.

Ten slotte vraagt mevrouw Sonja Becq dat de om-
zendbrieven en ministeriële besluiten die de minis-
ter uitvaardigt, worden toegestuurd aan de com-

missieleden, zodat het parlement een democrati-
sche controle kan uitoefenen op de besteding van
de middelen. De minister belooft de omzendbrie-
ven aan de commissieleden te bezorgen. De uitvoe-
ringsbesluiten kunnen de leden opzoeken in het
Belgisch Staatsblad, zo stelt de minister.

Mevrouw Sonja Becq vraagt waarom het Fonds
Bijzondere Jeugdbijstand aanvankelijk 300 miljoen
frank extra kreeg, wegens de grote nood, terwijl de
middelen nu met 130,6 miljoen frank worden ver-
minderd. Ze benadrukt dat de aanvankelijke ver-
hoging een grote steun kreeg.

De minister verduidelijkt dat de begroting wordt
opgemaakt in de maand juni van het jaar vooraf-
gaand aan het jaar waarvoor de begroting geldt, in
casu in juni 1999. Men ging er op dat ogenblik van
uit dat alle middelen ingeschreven voor het jaar
1999 zouden worden uitgegeven, en dat daarboven-
op voor een bepaald bedrag nieuwe initiatieven
zouden kunnen worden genomen. Het kan echter
gebeuren dat slechts een bepaald percentage van
de voorziene middelen wordt besteed. Dit gebeurt
vooral in jaren waar er door de vorming van een
nieuwe regering minder dynamiek is. Dit betekent
niet dat er geen noden zijn. De minister belooft dat
ze zal trachten hieraan tegemoet te komen. De niet
belaste saldi van het fonds worden teruggestort.

Op een vraag van mevrouw Sonja Becq over de
overheveling van 10 miljoen frank van programma
41.2 Bijzondere Jeugdbijstand naar programma
41.7 Maatschappelijk Welzijn basisallocatie 34.04
‘Centra Algemeen Welzijnswerk’ antwoordt de mi-
nister dat deze middelen zullen worden aangewend
voor de uitbouw van de eerstelijnsjeugdzorg. De
minister geeft toe dat dit in de Toelichting enigszins
verwarrend wordt geformuleerd : het is geenszins
de bedoeling met deze middelen opvoedingsonder-
steuning uit te bouwen. De minister stelt dat de
commissieleden weldra uitvoerig kunnen blijven
stilstaan bij de opvoedingsondersteuning, aange-
zien terzake twee voorstellen van decreet werden
ingediend. De minister is van oordeel dat de op-
voedingsondersteuning nog meer laagdrempelig
moet zijn, met name ingebouwd op de nulde lijn,
d.w.z. bij Kind en Gezin en de centra voor leerlin-
genbegeleiding. Het is de bedoeling de jeugdzorg
via de centra voor algemeen welzijnswerk, de jon-
gerenadviescentra (JAC’s) en de jongereninforma-
tiepunten (JIP’s) gedeeltelijk te inventariseren en
te versterken, zodat de bijzondere jeugdzorg bij-
zonder kan blijven. Hiermee wordt volgens de mi-
nister tegemoet gekomen aan de motie van aanbe-
veling met betrekking tot de Maatschappelijke Be-
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leidsnota Bijzondere Jeugdzorg van het Vlaams
Parlement (Parl. St. Vl. Parl. 1998-99, nr. 1354/2).

Mevrouw Ria Van Den Heuvel en de heer Felix
Strackx uiten hun tevredenheid over de 250 mil-
joen frank voor loonharmonisatie in de social-pro-
fitsector.

Mevrouw Ria Van Den Heuvel feliciteert de minis-
ter met haar onthaalbeleid, waarvoor de regering
op vrije korte tijd extra middelen kon vrijmaken.
Ze pleit ervoor om de mensen die hier illegaal ver-
blijven op een menslievende manier te onthalen. In
een motie vraagt het Vlaams Parlement de rege-
ring om voor de opmaak van de begroting 2001 een
actieplan Onthaal Nieuwkomers, Inburgering en
Integratiebeleid aan het Vlaams Parlement voor te
leggen (Parl. St. Vl. Parl. 1999-00, nr. 150/5). Me-
vrouw Ria Van Den Heuvel en mevrouw Patricia
Ceysens dringen erop aan dat het actieplan nog
voor het reces kan worden besproken in de com-
missie voor Welzijn, Volksgezondheid en Gelijke
Kansen. De minister antwoordt dat het actieplan
weldra kan worden besproken. De administratie is
bijna klaar. Het plan zal volgende week of uiterlijk
de week daarna aan de regering worden voorge-
legd.

De heer Felix Strackx verklaart dat de VB-fractie
geen voorstander is van de 235 miljoen frank voor
inburgeringsprogramma’s. Volgens de spreker
vloeien reeds ettelijke miljarden van het budget
van de minister naar vreemdelingen. Het lid merkt
op dat de minister 235 miljoen frank uittrekt voor
een begrotingspost die het gevolg is van de federa-
le beslissing om tienduizenden illegalen te regulari-
seren. Hij vindt dit een overbodige uitgave, en is
voorstander van een waterdichte immigratiestop,
waardoor er van nieuwkomers zo goed als geen
sprake meer is. Het lid is van oordeel dat diegenen
die lang genoeg in ons land verblijven om voor een
regularisatie in aanmerking te komen, niet zullen
inburgeren door middel van wat extra geld. Het
zich aanpassen aan een andere cultuur is een spon-
taan en individueel proces dat niet kan worden op-
gelegd of gestuurd door de overheid. De VB-frac-
tie zal de begrotingswijziging bijgevolg niet goed-
keuren.

De minister antwoordt de heer Felix Strackx dat
inburgering een absolute prioriteit is van de
Vlaamse regering. Een waterdichte immigratiestop
lijkt de minister onmogelijk in een eengemaakt Eu-
ropa met vrij verkeer van goederen en diensten.
Volgens bepaalde OESO-rapporten zullen we als
gevolg van de vergrijzing geconfronteerd worden
met een tekort op de arbeidsmarkt. Dat tekort te-

kent zich nu reeds af. Bijgevolg zal een nieuwe im-
migratiegolf noodzakelijk zijn. Volgens de minister
is men moreel verplicht degenen die er voor opte-
ren hier te verblijven, hetzij als erkend vluchteling,
hetzij in het kader van gezinshereniging, goed te
onthalen. Ze vindt dat de overheid zich moet ver-
ontschuldigen tegenover de vele migranten die een
dertigtal jaar geleden werden uitgenodigd om in
onze bedrijven te komen werken, maar die nooit
goed werden onthaald. Hierdoor wordt onze sa-
menleving nu geconfronteerd met een groep oude-
re mensen die geen Nederlands spreken.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen is het niet eens
met de minister : in Limburg is wel degelijk een mi-
grantenbeleid gevoerd. Hoewel er in Limburg
zeker niet minder migranten zijn dan elders, is de
situatie er veel beter. Voorts merkt het lid op dat
dementerende allochtone ouderen sowieso in hun
oorspronkelijke taal moeten worden verzorgd, ook
al hebben ze Nederlands geleerd, aangezien deze
mensen steeds terugkeren naar hun eigen taal.

In een motie vraagt het Vlaams Parlement de rege-
ring om voor de begrotingsopmaak 2001 het uit-
voeringsplan zorgverzekering met timing en finan-
ciële impact aan het Vlaams Parlement voor te leg-
gen (Parl. St. Vl. Parl. 1999-00, nr. 150/5). Mevrouw
Ria Van Den Heuvel en mevrouw Patricia Ceysens
vragen dat het uitvoeringsplan nog voor het reces
wordt besproken in de Commissie voor Welzijn,
Volksgezondheid en Gelijke Kansen. De minister
antwoordt dat de zorgverzekering een belangrijk
item blijft, maar dat de uitvoering ervan zowel op
institutioneel, budgettair en sociaal vlak voor pro-
blemen zorgt. Er wordt wel voortgewerkt aan de
invoering van de zorgverzekering. De minister be-
looft eind mei een tussentijds rapport aan de rege-
ring voor te leggen, zodat dit nog voor het reces
kan worden besproken. Op dat ogenblik kan ook
het stappenplan worden toegelicht.

3. Bespreking per programma

– Programma 11.4 Gelijke Kansenbeleid 

Bij dit programma werden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

– Programma 40.2 Infrastructuur inzake per-
soonsgebonden aangelegenheden

Mevrouw Sonja Becq vraagt waarvoor de midde-
len worden gebruikt die worden weggehaald bij het
VIPA. De minister antwoordt dat voortaan alle ad-
ministraties op dezelfde manier worden behandeld.
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Dit betekent dat de niet belaste saldi van de ver-
zelfstandigde administraties worden teruggestort.
De regering heeft beslist om deze middelen ener-
zijds aan te wenden voor schuldafbouw, en ander-
zijds voor een aantal noodzakelijke uitgaven zoals
het ruimen van wrakken en de dossiers inzake eco-
nomische expansie. Deze dossiers werden door de
vorige regering goedgekeurd, maar moeten nog
worden uitbetaald. Het gaat om miljarden, waar-
over de huidige Vlaamse regering niet vrij be-
schikt.

De heer Wilfried De Goeyse voegt hieraan toe dat
de middelen voor het VIPA worden verminderd
met 2,7 miljard frank. Dit is het saldo van het voor-
bije jaar. Behalve de som van 49,5 miljoen frank
die van het VIPA wordt overgeheveld voor infor-
matica, blijven de middelen volledig behouden. In
de begroting 2001 zullen de middelen voor het
VIPA opnieuw stijgen tot het niveau van de initiële
begroting 2000.

De heer Koen Helsen vraagt verduidelijking over
de derde fase van de VIPA-procedure. Voorts
vraagt hij hoeveel dossiers al dan niet werden
goedgekeurd, en of er verschillen zijn tussen de
verschillende sectoren. Het lijkt hem zinvol dat er
een audit wordt gewijd aan de VIPA-dossiers. Wat
zal er gebeuren met het reservefonds van 56,3 mil-
joen frank ? Wat zijn de gevolgen voor dringende
VIPA-dossiers van de overdracht van middelen
van de sector rustoorden en de sector ziekenhuizen
voor de informaticatoepassing van het departe-
ment WVC ?

Minister Vogels antwoordt dat niet zij, maar me-
vrouw Wivina Demeester- De Meyer, voormalig
Vlaams minister van Financiën, Begroting en
Volksgezondheid, een nieuwe VIPA-procedure
heeft ingevoerd. In 1998 werd niet ten onrechte be-
slist dat ziekenhuizen omwille van de omvang van
de investeringen een zorgstrategisch plan moeten
opstellen waarin de toekomstige ontwikkeling van
het ziekenhuis wordt omschreven in relatie tot de
andere ziekenhuizen in de streek. Ziekenhuizen
worden ertoe aangezet samen te werken en samen
te smelten. Het zorgstrategisch plan kadert binnen
deze doelstelling. De administratie Gezondheid
gaat na of dat plan aanvaardbaar is.

In het verleden, zo stelt de minister, was het voor
ziekenhuizen omwille van de ingewikkelde regel-
geving moeilijk om bij een bank een lening af te
sluiten voor verbouwingswerken. Het goedgekeur-
de zorgstrategisch plan is dan ook uitgegroeid tot
een semi-officieel document, waarmee de voorzie-

ningen de banken vragen of deze willen meeinves-
teren. Vervolgens wordt in een tweede fase een fi-
nancieel-technisch plan opgesteld, waarin staat hoe
de werken technisch worden aangepakt en met
welke banken contacten zijn gelegd voor de finan-
ciering. Pas wanneer beide deelplannen zijn goed-
gekeurd, wordt een VIPA-subsidiëringsdossier op-
gesteld. Dit is de derde fase. Door de invoering van
de tweede fase, is de procedure vertraagd. Instellin-
gen die in 1998 dachten dat ze voor vernieuwings-
werken enkel een zorgstategisch plan en een
VIPA-dossier moesten opstellen, en in 2000 zouden
kunnen beginnen bouwen, kunnen de werken pas
in 2001 aanvatten. De eerste uitbetalingsengage-
menten zijn bijgevolg pas voor 2001. Dit verklaart
de overschotten voor 2000. De engagementen voor
de vernieuwingswerken blijven echter behouden.
De nodige middelen zullen in 2001 en 2002 worden
vrijgemaakt.

De minister antwoordt dat de 56,3 miljoen frank in
het reservefonds statutair nodig zijn om de waar-
borgen te kunnen toekennen.

Mevrouw Patricia Ceysens vraagt wat in de derde
fase de verhouding is tussen de eigen financiering
door de voorziening en de financiering door VIPA.
De heer Wilfried De Goeyse verduidelijkt dat er
een financiering is van 60 percent, en een borgstel-
ling van 40 percent. Werken die meer kosten dan
het voorziene plafond, worden met de eigen mid-
delen van de voorziening gefinancierd.

Mevrouw Patricia Ceysens vraagt of dit betekent
dat de overheid moet bijpassen indien de voorzie-
ning deze 40 percent niet kan opbrengen. De heer
Wilfried De Goeyse verduidelijkt dat indien een
voorziening failliet gaat, de overheid de subsidie
van 60 percent kwijt is, maar niet de 40 percent
borgstelling. Juist om deze reden wil de overheid
zich borgstellen.

Volgens de minister is het financieel-technisch plan
terzake uiterst belangrijk. In dit plan verduidelijkt
de voorziening haar afbetalingsplannen. De heer
Karel Gutschoven voegt hieraan toe dat het sys-
teem een eigen bewaking bevat : een ziekenhuis of
rustoord gaat niet failliet zonder dat de overheid
hiervan op de hoogte is. De banken die de leningen
afsluiten, vragen de overheid een borgstelling, en
sluiten een contract af met het VIPA. Dit contract
verplicht hen ertoe het VIPA bij de minste be-
talingsachterstand te verwittigen. De instellingen
zelf zijn ertoe gebonden om in dergelijke situaties
een financiële begeleiding te aanvaarden. Het
VIPA heeft de laatste dertig jaar nog maar een-
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maal effectief moeten bijpassen. Het interne bewa-
kingssysteem voorkomt in de meeste gevallen een
rampzalige afloop.

Mevrouw Sonja Becq pleit voor een verruiming
van de VIPA-subsidiëring, en verwijst naar een
vraag om uitleg van mevrouw Riet Van Cleuven-
bergen om ook VIPA-middelen aan te wenden
voor de subsidiëring van de infrastructuur van de
bijzondere jeugdbijstand en buitenschoolse kinder-
opvang (Hand. Vl. Parl. 1999-00, 4 mei 2000, 1). De
minister antwoordt dat ze wil vermijden dat de on-
belaste saldi worden gebruikt voor een uitbreiding
van de bevoegdheden van het VIPA. Dit zou im-
mers betekenen dat spaarpotjes sluiks worden ge-
bruikt door een verzelfstandigde administratie, ter-
wijl een dergelijke uitbreiding het gevolg moet zijn
van een politieke beslissing. Wanneer die politieke
beslissing wordt genomen, moet ook in de nodige
middelen worden voorzien. Mevrouw Ria Van Den
Heuvel benadrukt dat niet iedereen in de bijzonde-
re jeugdzorg vragende partij is om van het VIPA
gebruik te maken.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen signaleert de
moeilijkheden die diensten ondervinden die in het-
zelfde gebouw zijn gehuisvest en een aantal func-
ties als onthaal gemeenschappelijk uitoefenen,
wanneer ze een VIPA-dossier indienen. De minis-
ter antwoordt dat de situatie van deze diensten aan
bod is gekomen bij de bespreking van de wijkge-
zondheidscentra. De minister noemt deze centrali-
satie een goed voorbeeld van hoe het in Vlaande-
ren zou kunnen.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen stelt dat de mi-
nister haar op een schriftelijke vraag heeft geant-
woord dat er een besluit wordt voorbereid om de
kameroppervlakte in rustoorden op 65 vierkante
meter te brengen (Vr. En Antw. Vl. Parl. 1999-00, 5
mei 2000, 1077 (Vr. nr. 107 VAN CLEUVENBER-
GEN). Dit kan nog dit jaar gevolgen hebben voor
de uitbetaling. Worden de nodige middelen uitge-
trokken ? Wanneer wordt het besluit van kracht ?
De minister antwoordt dat deze terechte uitbrei-
ding het gevolg zal zijn van een uitvoeringsbesluit
dat momenteel wordt afgerond, en dat overgangs-
maatregelen zal bevatten waarin rekening wordt
gehouden met de beschikbare budgetten. De
VIPA-subsidie kan in schijven worden uitbetaald
aan rustoorden die de oppervlakte tot 65 vierkante
meter vergroten. Deze onderhandelingen moeten
binnen de VIPA-cel worden gevoerd.

Mevrouw Ria Van Den Heuvel stelt vast dat VIPA-
middelen worden gebruikt voor informaticatoepas-
singen. Kan dit dat middelen voor iets anders aan-

gewend worden dan waarvoor ze oorspronkelijk
bestemd waren ? De minister antwoordt dat het
gaat om een informaticasysteem voor de behande-
ling van VIPA-dossiers. Bij een begrotingscontrole
zijn interne verschuivingen mogelijk, maar ze moe-
ten strikt worden verantwoord. Hierop vraagt me-
vrouw Ria Van Den Heuvel of dit betekent dat de
middelen voor de informaticatoepassing binnen
het VIPA blijven. De heer Karel Gutschoven ant-
woordt dat dit niet het geval is. Het gaat om een in-
formaticatoepassing voor heel het departement
WVC. Het VIPA moet een bijdrage leveren voor
de uitbouw van dit systeem, maar kan er ook ge-
bruik kan maken. Mevrouw Riet Van Cleuvenber-
gen vindt het niet aangewezen om VIPA-middelen
te gebruiken voor het departement WVC. De mi-
nister geeft toe dat de niet-belaste saldi best eerst
worden teruggestort, en pas nadien worden herbe-
steed.

– Programma 41.1 Algemeen Welzijnsbeleid

– Inburgering

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen verkiest de
term onthaalbeleid boven inburgering. Het lid is
zeer tevreden dat er een bedrag van 235 miljoen
frank wordt uitgetrokken voor inburgering. Hier-
mee wordt tegemoetgekomen aan een amende-
ment dat door de CVP-fractie bij de begrotingsbe-
spreking werd ingediend. Het lid benadrukt wel
dat dit bedrag sterk ontoereikend is. Voorts vraagt
het lid op basis van welke berekeningen dit bedrag
werd uitgetrokken.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen vraagt waarom
de 235 miljoen frank voor inburgering wordt inge-
schreven op het programma Algemeen Welzijnsbe-
leid. Inburgering valt immers gedeeltelijk buiten de
welzijnssector. Dit geldt onder meer voor Neder-
lands tweede taal en voor de initiatieven van de
VDAB. Het lid hoopt dat dit bedrag niet louter aan
welzijnswerk wordt besteed, en onder de andere
programma’s wordt herverdeeld. Hoeveel geld gaat
er precies naar Onderwijs, naar nieuwe onthaal-
klassen en naar de VDAB ? Het lid hoopt dat men
bij de verdeling van de middelen het bestaande
aanbod, dat zeer rijk en divers is, zal respecteren.
Ze vreest dat het niet werkbaar is om het model
van één gemeente of stad aan heel Vlaanderen op
te leggen. Voorts pleit het lid voor taallessen op
verschillende niveaus en met verschillende instap-
momenten.

Volgens hetzelfde lid is het onmogelijk om alle
doelgroepen, met name de erkende vluchtelingen,
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de volgmigranten en de geregulariseerden, met het
bedrag van 235 miljoen frank te bereiken. Het lid
signaleert ook de nood aan registratie. Het vreem-
delingenregister is niet altijd een bron van goede
informatie : slechts sommige gemeenten registre-
ren op een degelijke wijze wie er binnenkomt en
welk onthaal die mensen behoeven.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen signaleert dat
de gemeenten momenteel op verschillende snelhe-
den werken. Bovendien werken sommige vrij au-
tonoom omdat hun aanbod voldoende groot is, ter-
wijl andere samenwerken. Volgens het lid zal dit
laatste voor driekwart van de gemeenten de oplos-
sing moeten zijn. Het lid is het niet eens met de mi-
nister om in een eerste fase reeds van de gemeen-
ten te verwachten dat ze in eigen middelen voor-
zien als aanvulling op de Vlaamse middelen. Aan-
gezien de begrotingen van de gemeenten reeds zijn
opgesteld, vindt het lid het meer aangewezen dat
de minister in een eerste fase voldoende middelen
ter beschikking stelt, en dat de gemeenten pas op
een later tijdstip een eigen inbreng doen. Het lid
stelt dat in de gemeenten verschillende instanties
initiatieven nemen, onder meer het SIF, de VDAB,
het OCMW. Dit vraagt overleg. Het lid vraagt dan
ook dat de minister niet te veel druk uitoefent op
de gemeenten. De gemeenten die klaar zijn, kun-
nen beginnen, de rest zal later wel volgen.

Voorts vraagt mevrouw Riet Van Cleuvenbergen
aandacht voor het gegeven dat veel scholen weige-
ren om allochtone kinderen in te schrijven. Boven-
dien komen deze kinderen omwille van een ge-
brekkige kennis van het Nederlands vaak in het
buitengewoon onderwijs terecht. Dit kan normaal
enkel na advies van het PMS, maar het PMS kan
deze kinderen niet testen omdat de testen zijn ge-
baseerd op onze taal en cultuur.

Tot besluit vraagt mevrouw Riet Van Cleuvenber-
gen dat het inburgeringsbeleid doorzichtig blijft
voor de parlementsleden.

Ook mevrouw Ria Van Den Heuvel vindt inburge-
ring geen goede term. Volgens het lid moet er een
onderscheid worden gemaakt tussen het onthaal
van nieuwkomers en het onthaal van anderen. Het
lid benadrukt dat inburgering voor haar steeds een
doel is, en geen middel. Een onthaalbeleid is de
methode om dat doel te bereiken. Een integratie-
beleid moet ervoor zorgen dat mensen ingeburgerd
zijn.

Hetzelfde lid vindt het niet nodig nu nader in te
gaan op de herverdeling van de middelen voor in-
burgering, aangezien er een verdelingsbesluit komt

en de cijfers ook zullen worden vermeld in het ac-
tieplan van de minister dat in de Commissie voor
Welzijn, Volksgezondheid en Gelijke Kansen zal
worden besproken.

In verband met de registratie deelt mevrouw Ria
Van Den Heuvel mee dat de voorzieningen in de
welzijns- en gezondheidssector niet weten of ze mi-
granten en nieuwe Belgen bereiken doordat een
groot aantal van hen in de registratie niet meer
herkenbaar is.

De minister antwoordt dat de term inburgering in-
tussen is 'ingeburgerd'. Volgens de minister is de
vraag of we mensen onthalen of inburgeren een
kwestie van semantiek. Voor de invulling van de in-
burgeringstrajecten wordt 235 miljoen frank uitge-
trokken, plus 15 miljoen frank voor de uitvoering
van het decreet etnisch-culturele minderheden. Op
deze manier komt men aan een totaalbedrag van
250 miljoen frank. De minister belooft binnen een
maand een concreet actieplan aan het parlement
voor te leggen, zodat men kan beginnen met de be-
steding van deze middelen. Met een aantal bekom-
mernissen die door de commissieleden werden ge-
formuleerd, zal rekening worden gehouden. Het
cliëntvolgsysteem is ingeschreven in deze begro-
ting, en zal een vervolg kennen. Het centraal tol-
kenbureau was reeds ingeschreven en wordt nu
versterkt. Het is ondenkbaar dat het bedrag van
250 miljoen frank zal worden aangewend om een
totaal nieuwe structuur te creëren. Er zal worden
voortgebouwd op hetgeen reeds bestaat, onder
meer in overleg met de provinciale integratiecen-
tra, die door hun samenwerkingsverbanden met de
gemeenten een goed zicht hebben op de zaak. Het
moet haalbaar zijn om nog dit jaar tot realisaties
op het terrein te komen.

– Gezinnen en kinderrechten

Mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt waarom op
basisallocatie 12.21. ‘Algemene werkingskosten van
het Centrum voor Bevolkings- en Gezinsstudiën’,
1,8 miljoen frank wordt overgeheveld naar het pro-
gramma 99.1 Interdepartementale bestaansmidde-
len voor de aanwerving van twee voltijdse equiva-
lenten. De minister verduidelijkt dat het gaat om
middelen die per amendement werden goedkeurd
om een onderzoek over kinderen te laten uitvoe-
ren. De heer Karel Gutschoven stelt dat er in de
Vlaamse Raad een kleine, louter technische fout
werd gemaakt, door dit bedrag toe te voegen aan
het variabel krediet, dat werkt met inningen en uit-
gaven in functie van die inningen. Volgens de spre-
ker zijn verschuivingen binnen dat variabel krediet
niet mogelijk. Om het centrum toe te laten de stu-
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dies uit te voeren waarvoor de middelen werden
uitgetrokken, is de aanwerving van twee weten-
schappers nodig. Die worden betaald met middelen
die aanvankelijk op de eigen kredieten van het
centrum stonden, maar nu worden verschoven naar
de loonkredieten op programma 99.1. De bestem-
ming van de middelen verandert niet.

Mevrouw Sonja Becq vraagt wanneer de studies
klaar zijn die werden aangevraagd bij het Centrum
voor Bevolkings- en Gezinsstudiën (CGBS). Bij de
begrotingsbespreking werden in een amendement
van de meerderheid bijkomende middelen aan het
centrum toegekend. Mevrouw Sonja Becq stelt vast
dat dit blijkbaar niet nodig was. Het Vlaams Cen-
trum voor de Bevordering van het Welzijn van Kin-
deren en Gezinnen (VCBWKG), waar de midde-
len vandaan kwamen, wenste zijn werking op ter-
mijn af te bouwen en niet onmiddellijk een groot
deel van zijn middelen te verliezen. Waarom dien-
de men een dergelijk amendement in ? Ook me-
vrouw Patricia Ceysens vraagt uitleg over de kre-
dieten voor het VCBWKG.

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey stelt dat de uit-
gaven en inkomsten van het VCBWKG via een
amendement van de meerderheidspartijen op de
initiële begroting zeer sterk werden verminderd. In
het regeerakkoord pleitte de minister, zo stelt het
lid, nochtans voor meer aandacht voor kinderrech-
ten. Het lid herinnert zich dat de minister bij de be-
spreking van de initiële begroting 2000 toegaf dat
hiervan nog niet veel is terug te vinden in de be-
groting, maar dat ze hier iets aan zou doen. Het lid
ziet echter geen verschil.

De minister antwoordt dat het CBGS wordt ge-
vraagd een knowhow inzake kinderrechten op te
bouwen. De minister stelt dat ze rekening heeft ge-
houden met het feit dat mevrouw Trees Merckx-
Van Goey bij de opmaak van de begroting 2000 be-
treurde dat deze opdracht niet naar de Kinderrech-
tencoalitie is gegaan. De Vlaamse regering heeft
ervoor geopteerd dat deze begrotingscontrole geen
of slechts minimaal nieuw beleid zou bevatten. Er
wordt gekozen voor inburgering en enkele andere
zaken. De kinderrechten worden meegenomen
naar 2001. De minister verklaard dat ze de toegan-
kelijke beleidsnota heeft bezorgd aan de Kinder-
rechtencoalitie met de vraag op een aantal concre-
te punten commentaar te geven, bijvoorbeeld hoe
kinderen gehandicapten bekijken, wat ze denken
over migranten, wat ze verstaan onder kinderop-
vang. Dit is een eigen invulling van een kindeffec-
tenrapport. De minister verwacht dat in een eerste
fase het CBGS, en in een tweede fase de Kinder-
rechtencoalitie concrete methodes zullen ontwik-
kelen over hoe kinderen meer bij het beleid kun-

nen worden betrokken, maar dat dit momenteel
nog niet in de begroting is opgenomen.

De VZW Gezin en Samenleving ontvangt een sub-
sidie voor de samenwerking met het tijdschrift
‘Weliswaar’. Deze subsidie wordt echter volledig
afgebouwd, zo stelt mevrouw Patricia Ceysens. In
1998 kreeg de VZW nog 5,4 miljoen frank, in 1999
600.000 frank. De heer Karel Gutschoven verdui-
delijkt dat de VZW Gezin en Samenleving destijds
de opdracht kreeg om het tijdschrift ‘Weliswaar’
met overheidsmiddelen te sturen, maar dat deze
opdracht bij de oprichting van de DAB CICOV
werd overgenomen door het ministerie. Op dat
ogenblik werden de middelen aan de VZW stopge-
zet. In 1998 werd 6 miljoen frank vastgelegd en 5,4
miljard frank effectief uitbetaald. In 1999 werd nog
600.000 frank uitbetaald.

– VIA-middelen

Mevrouw Sonja Becq vraagt welke engagementen
van de 999 miljoen frank VIA-middelen voor 2000
reeds werden uitgevoerd, en hoe deze middelen in
de verschillende sectoren worden besteed. De mi-
nister antwoordt dat de verdeling van de VIA-mid-
delen werd meegedeeld als bijlage bij het verslag
van de begrotingsbespreking (Parl. St. Vl. Parl.
1999-00, nr. 15/5-J) ). Voor de cijfers over de con-
crete uitvoering van de VIA-middelen verwijst de
minister naar de bijlagen bij dit verslag.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen stelt dat de be-
dragen op de tabellen met VIA-middelen in de bij-
lage bij het verslag hoger zijn dan de begrootte
middelen. Gaat de minister ervan uit dat een aantal
zaken niet worden uitgevoerd ? Voorts stelt het lid
dat het initieel krediet 1 miljard frank bedroeg, in
plaats van 999,9 miljoen frank. De minister ant-
woordt dat er inderdaad nog een klein tekort is : op
het bedrag van 1 miljard frank werd de 1-percent-
regel toegepast, waardoor nog 990 miljoen frank
overbleef. Vervolgens werd daar 1 percent van 990
miljoen frank bijgevoegd, waardoor men komt op
een bedrag van 999,9 miljoen frank. De minister
stelt voor dat dit in september intern wordt opge-
lost.

Met betrekking tot het nieuw Vlaams Intersecto-
raal Akkoord vraagt mevrouw Sonja Becq op basis
van welke berekeningen een bedrag van 250 mil-
joen frank wordt uitgetrokken voor loonharmoni-
satie in de socialprofitsector. Waar komen de mid-
delen vandaan ? Waaraan worden ze dit jaar be-
steed ? Het lid stelt dat de minister in het plenaire
debat op 29 maart 2000 (Bekn. Ver. Vl. Parl. 1999-
00, nr. 50) verwees naar de bijlage van het akkoord,
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maar dat daarin slechts een aantal algemene bedra-
gen worden vermeld, en niet altijd de precieze sec-
toren en personeelsgroepen die van de verschillen-
de maatregelen kunnen genieten. Voorts worden in
het akkoord verschillende bedragen voor verschil-
lende maatregelen naar voren geschoven, bijvoor-
beeld 300 miljoen frank voor het zorg- en loop-
baankrediet. Indien daar echt vraag naar is, zal dit
bedrag niet volstaan. Zal men in dat geval de mid-
delen verhogen of werken met wachtlijsten ?

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen vraagt of de so-
ciale partners werden betrokken bij de uitvoering
van het nieuw Vlaams Intersectoraal Akkoord. Het
lid wil ook weten waar men het bedrag van 1 mil-
jard frank trekkingsrechten terugvindt, dat in het
Sint-Elooisakkoord werd voorzien voor de regula-
risatie van de nepstatuten. Deze regularisatie zou
immers eind 2000 in orde moeten zijn.

De minister verduidelijkt dat de uitvoering van het
nieuw Vlaams Intersectoraal Akkoord het voor-
werp vormt van onderhandelingen die nog met de
vakbonden moeten worden gevoerd. Er wordt ge-
werkt aan een stappenplan en een draaiboek. De
besteding van de 250 miljoen frank voor loonhar-
monisatie zal in onderling overleg met de sociale
partners in een CAO worden vastgelegd. Het to-
taalbedrag voor loonharmonisatie werd wel reeds
vastgesteld in onderling overleg met de vakbon-
den.

De minister antwoordt dat het inderdaad de be-
doeling was om de nepstatuten tegen eind 2000 te
regulariseren, maar dat dit niet haalbaar is. De no-
dige middelen worden uitgetrokken vanaf 1 januari
2001. Er is ook reeds een verdeling voor de ver-
schillende jaren opgesteld. De cijfers staan vermeld
in de bijlage bij het akkoord. Aan de hand van deze
jaarlijkse bedragen zullen de zaken concreet wor-
den ingevuld in overleg met de sociale partners. Dit
betekent dat de regularisatie van de nepstatuten op
1 januari 2001 niet voor alle DAC’ers zal zijn gere-
aliseerd. Technisch is dit ook niet mogelijk. Zo
vraagt de regularisatie van de poetshulp een regle-
mentair kader in een ontwerp van decreet. Dit
geldt ook voor een aantal andere DAC’ers.

In verband met de besteding van de trekkingsrech-
ten die voortvloeien uit het Sint-Elooisakkoord,
verwijst de minister naar het principe van eenheid
van begroting. Vlaanderen heeft zijn eigen inkom-
sten. Indien de federale overheid zou bepalen
waarvoor Vlaanderen zijn middelen moet gebrui-
ken, zou men moord en brand schreeuwen over de
Vlaamse autonomie. De regularisatie van de nep-
statuten, die werd vooropgesteld in het Vlaamse

regeerakkoord, wordt hardgemaakt in het Vlaams
Intersectoraal Akkoord. De middelen daarvoor
zijn voor de komende jaren vastgelegd en zullen
uit de algemene begroting komen.

– Nieuwe OCMW-boekhouding

In verband met basisallocatie 12.25 ‘Allerhande uit-
gaven voor sensibilisering en informatieverstrek-
king rond de implementatie van de OCMW-boek-
houding’ vraagt de heer Koen Helsen wat de gevol-
gen zijn voor de informatieverstrekking van de ver-
daging tot 2003 van de invoering van de nieuwe
OCMW-boekhouding.

De minister antwoordt dat de timing om de nieuwe
OCMW-Boekhouding (NOB) op 1 januari 2001 in
te voeren, werd opgesteld door de vorige regering.
Het was de bedoeling projectmatig steeds meer ge-
meenten bij de NOB te betrekken, met een goede
ondersteuning door de administratie. De vorige re-
gering zorgde voor voldoende ondersteuning, maar
niet voor extra middelen en personeel, waardoor
de invoering van de NOB op 1 januari 2001 on-
haalbaar is geworden. De minister verklaart dat de
huidige Vlaamse regering de NOB niet op de hel-
ling wil zetten, aangezien ze de doorzichtigheid van
de boekhouding ten goede komt. Er worden bijge-
volg meer middelen uitgetrokken en extra perso-
neel aangeworven voor de begeleiding. Een aantal
OCMW-ontvangers worden gedetacheerd om de
gemeenten systematisch te begeleiden en ervoor te
zorgen dat ze tegen 1 januari 2003 klaar zijn. Ver-
mits de gemeenten en OCMW’s hun softwarepak-
ket moeten aanpassen aan de euro, zou 1 januari
2002 een geschiktere datum zijn. Om te vermijden
dat de overheid de evoluties op het terrein niet kan
volgen, wordt niettemin geopteerd voor 1 januari
2003. Voorts stelt de minister dat in de NOB’s een
meerjarenbeleidsplan wordt voorzien. Het is de be-
doeling dat plan te herwaarderen, en zo een aantal
SIF-plannen te schrappen voor de OCMW’s.

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey pleit ervoor om
de gemeenten die vrijwillig deelnemen aan experi-
menten, te steunen. Ze vindt het spijtig dat de
NOB niet kan worden ingevoerd in 2001. Op dat
ogenblik start in de gemeenten immers een nieuwe
bestuursperiode van zes jaar. Bovendien betreurt
ze het uitstel omdat gemeenten en OCMW’s steeds
vaker de raad krijgen zich vanaf het begin rond be-
paalde doelstellingen te scharen en daarvoor een
meerjarenplan uit te werken. Voorts vraagt me-
vrouw Trees Merckx-Van Goey een lijst van de ge-
meenten die deelnemen aan de experimenten. De
minister belooft deze lijst later te bezorgen.
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– CICOV

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey vraagt of de pu-
blicaties van het CICOV alle publicaties omvatten
van de administratie Welzijn, met inbegrip van de
toegankelijke versie van de beleidsnota Welzijn,
Volksgezondheid en Gelijke Kansen. De minister
antwoordt dat in 1999 enkel de publicatie van het
tijdschrift Weliswaar werd gefinancierd ten laste
van de DAB CICOV.

– Programma 41.2 Bijzondere Jeugdbijstand

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey betreurt dat er
noch bij de opmaak van de initiële begroting 2000,
noch bij de begrotingscontrole nieuwe beleidsini-
tiatieven werden genomen, met uitzondering van
de overheveling van 10 miljoen frank naar pro-
gramma 41.7 Maatschappelijk Welzijn basisalloca-
tie 34.04 ‘Centra Algemeen Welzijnswerk’ voor de
uitbouw van de eerstelijnsjeugdzorg, hoewel hier-
over een grote eensgezindheid bestond bij de goed-
keuring van de motie van aanbeveling met betrek-
king tot de Maatschappelijke Beleidsnota Bijzon-
dere Jeugdzorg van het Vlaams Parlement (Parl. St.
Vl. Parl. 1998-99, nr. 1354/2). Het lid betreurt dat
voor de uitbouw van een eerstelijnsjeugdzorg mid-
delen van de bijzondere jeugdzorg worden aange-
wend. Voorts herhaalt ze het pleidooi uit de motie
voor de oprichting van een ad-hocwerkgroep voor
de afbakening van de bijzondere jeugdzorg. Ten
slotte vraagt het lid om ook de andere partners,
waaronder de armenbeweging, te betrekken.

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey vraagt dat er
dringend een aantal experimentele regio’s worden
opgestart, en dat hierbij heel Vlaanderen wordt ge-
dekt. Het lid stelt dat men op een bepaald ogenblik
de indruk kreeg dat de verschillende sectoren zich
niet meer gezamenlijk wilden engageren voor de
jongeren en hun gezinnen. Ze hoopt dat dit niet
het geval is. Het lid verwijst naar een omzendbrief
van 20 april 2000 van minister Vogels waarin een
oproep wordt gedaan om projecten in te dienen.
Het lid vraagt of alle dossiers wel zullen zijn inge-
diend op 15 mei, aangezien de omzendbrief maar
dateert van 20 april.

Voorts zou het lid het betreuren indien de dossiers
enkel worden behandeld door de administratie.
Om te vermijden dat elkeen zijn project gaat ver-
dedigen bij de administratie of op het kabinet van
de minister, lijkt het haar aangewezen dat ook de
sector wordt betrokken. Het lid geeft wel toe dat
ze door de oprichting van de Gezins- en Welzijns-
raad medeverantwoordelijk is voor de afschaffing
van de erkenningscommissie.

De minister antwoordt dat de omzendbrief betrek-
king heeft op de extra middelen die in de initiële
begroting 2000 werden uitgetrokken. Aan de admi-
nistratie werd een voorstel gevraagd voor de beste-
ding van deze middelen, maar uiteindelijk heeft de
minister beslist dat men moet afstappen van het
besteden van middelen in functie van de aanvragen
en de programmatie. Volgens de minister worden
deze middelen beter aangewend voor de uitvoering
van de motie van aanbeveling. De minister erkent
dat in de motie sprake is van experimentele regio’s,
d.w.z. netwerkvorming en samenwerking tussen de
instellingen in de bijzondere jeugdzorg. De minis-
ter stelt dat de experimentele regio’s nog niet con-
creet werden ingevuld. Een werkgroep buigt zich
hierover. De besteding van de 300 miljoen frank
extra voor de bijzondere jeugdzorg moet passen in
een globale netwerkvisie. Om deze reden werden
de instellingen die al een aanvraag hebben inge-
diend, gevraagd om als bijkomend selectiecriteri-
um en binnen de programmatienormen uit te teke-
nen welke plaats ze voor zichzelf zien in een net-
werk van voorzieningen voor bijzondere jeugdzorg.
De administratie maakt hier verder werk van.

De minister antwoordt dat een adviescommissie
niet in werking kan treden op het ogenblik dat de
middelen worden toegewezen. Dit zou de rechtsze-
kerheid in gevaar brengen. De administratie zal de
aanvragen objectief bekijken.

De minister deelt mee dat een werkgroep reeds
goed gevorderd is met de afbakening van de jeugd-
hulpverlening. Het is de bedoeling nog voor het zo-
merreces de bakens die door de werkgroep worden
uitgezet, te bespreken met het werkveld. Alle orga-
nisaties die destijds in werden betrokken bij de uit-
werking van de motie van aanbeveling, evenals het
parlement, zullen daarbij worden betrokken.

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey antwoordt dat
de middelen die in de omzendbrief worden inge-
vuld, in de begroting werden opgesplitst in 100 mil-
joen frank voor projecten voor herstelbemiddeling,
gemeenschapsdienst en leerprojecten, 100 miljoen
frank voor de residentiële opvang en 100 miljoen
frank VIA-middelen. Blijft deze opsplitsing behou-
den of beschouwt de minister dit bedrag nu als een
algemeen bedrag van 300 miljoen frank ? Volgens
het lid zorgt de oorspronkelijke opsplitsing voor
een zeker evenwicht. Ze vermoedt dat het Vlaams
Blok het volledige bedrag aan residentiële voorzie-
ningen zou willen besteden om zoveel mogelijk
mensen te kunnen opsluiten. Voorts vraagt het lid
of het de administratie is die de verdeling bepaalt.
De minister antwoordt dat deze opsplitising wordt
behouden.
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Mevrouw Trees Merckx-Van Goey pleit voor een
structurele ondersteuning van Oikoten, een zeer
waardevol initiatief dat van onderuit inspeelt op
nieuwe noden, maar al jaren werkt met een jaar-
lijkse projectfinanciering. Mevrouw Patricia Cey-
sens sluit zich hierbij aan.

De minister antwoordt dat Oikoten in het kader
van de 100 miljoen frank voor alternatieve straffen,
herstelbemiddeling en leerprojecten werd ge-
vraagd om vanuit hun ervaring de diverse Vlaamse
projecten te begeleiden en te stroomlijnen. De mi-
nister is van plan een besluit uit te vaardigen waar-
door zowel Oikoten als de andere organisaties een
vaste erkenning krijgen. Het is ook de bedoeling
dat de 100 miljoen frank vaste middelen worden,
en dat dit bedrag in de toekomst wordt uitgebreid.
Volgens de minister is het voor de jeugdrechters en
de rechtszekerheid van de jongeren wel belangrijk
dat de projecten inzake herstelbemiddeling eerst
worden gestroomlijnd : de straffen moeten over
heel Vlaanderen even zwaar zijn. Mevrouw Trees
Merckx-Van Goey treedt de minister hierin bij.

Volgens mevrouw Patricia Ceysens zal Oikoten in
2001 opnieuw verplicht zijn een nieuwe aanvraag
in te dienen indien er niet nog dit jaar een besluit
wordt uitgevaardigd. Mevrouw Patricia Ceysens en
mevrouw Trees Merckx-Van Goey pleiten ervoor
dat diensten die aan bepaalde voorwaarden vol-
doen als herstelbemiddelingsdienst voor een be-
paald gerechtelijk arrondissement worden erkend.
De minister belooft nog dit jaar een besluit uit te
vaardigen.

De heer Koen Helsen vraagt hoe het staat met de
uitbreiding van de capaciteit van de gemeenschaps-
instellingen De Zande en De Kempen, die in de
motie van aanbeveling werd gevraagd. De midde-
len voor de gevraagde moderniseringswerken vindt
hij wel terug in begroting.

De minister antwoordt dat er volop wordt gewerkt
aan de vernieuwing van de instellingen De Zande
en De Kempen, maar dat de jongeren nog steeds in
schrijnende omstandigheden worden opgevangen
doordat lange tijd niet werd geïnvesteerd in deze
gebouwen, onder meer omdat het onduidelijk was
waar deze instellingen thuishoorden. De nu inge-
zette inhaaloperatie wordt in elk geval voortgezet.

Mevrouw Patricia Ceysens vraagt hoe ver het staat
met de oprichting van een centrum voor niet-bege-
leide minderjarige asielzoekers om de bestaande
instellingen te ontlasten.

De minister deelt mee dat de Vlaamse regering
heeft beslist om in 2001 de nodige middelen uit te
trekken voor tien extra plaatsen voor de opvang
van minderjarigen. Jeugdrechters kunnen dan
onder geen enkel beding nog jongeren in gevange-
nissen plaatsen. Dit veronderstelt wel dat de
Vlaamse overheid voor voldoende opvangplaatsen
zorgt. De minister weet niet of tien nieuwe plaat-
sen zullen volstaan, maar stelt dat de onechte cliën-
ten in elk geval elders zullen worden geplaatst. Vol-
gens de minister horen niet-begeleide minderjari-
gen niet thuis in gesloten instellingen. De Vlaamse
overheid zal de verantwoordelijkheid voor hun
plaatsing op zich nemen. Het gaat om 1500 jonge-
ren zonder papieren, vaak kleine kinderen die op
een vliegtuig worden gezet in de hoop dat de ou-
ders nadien kunnen volgen, of meisjes die via de
mensenhandel in de prostitutie terechtkomen. De
opvang van deze meisjes zal soms omwille van hun
eigen bescherming wel een gesloten karakter moe-
ten hebben, maar nu zitten ze in elk geval niet op
hun plaats.

Mevrouw Simonne Janssens-Vanoppen vraagt of
de begroting middelen bevat voor het internaat
voor jongeren in Mechelen, waarvan de minister de
oprichting heeft beloofd. De minister verklaart dat
het internaat in Mechelen het slachtoffer is gewor-
den van een mediahype over gesloten en open in-
stellingen. De instelling Ivo Cornelis had een uit-
breiding voor tien plaatsen aangevraagd om mi-
grantenjongeren op te vangen in samenwerking
met hun ouders. De aanvraag werd goedgekeurd
en de middelen werden uitgetrokken, maar omwil-
le van allerhande protest, zowel van tegenstanders
van gesloten instellingen als van het Vlaams Blok
omdat het om migranten gaat, ontbreekt het het
Mechelse stadsbestuur aan de vooravond van de
gemeenteraadsverkiezingen aan politieke moed
om een gebouw vrij te maken.

In verband met het Fonds Bijzondere Jeugdbij-
stand vraagt de heer Koen Helsen of er intussen is
verholpen aan het feit dat als gevolg van de rege-
ringswissel een aantal middelen voor ‘Uitgaven aan
derden voor het opzetten van preventiecampagnes’
en ’Uitgaven aan derden voor het opstarten van
wetenschappelijke en/of vernieuwende projecten’
niet werden uitbetaald. De heer Karel Gutschoven
antwoordt dat zich hier opnieuw de discussie over
de beleids- en betaalkredieten stelt : de projecten
werden zeer laat goedgekeurd, waardoor van de
voorziene 32,9 miljoen frank 29,8 miljoen frank
niet werd uitbetaald. Deze middelen zullen wel in
de loop van het jaar 2000 worden uitbetaald.

In verband met de overheveling van 2 miljoen
frank naar het programma 99.1 Interdepartemen-
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tale bestaansmiddelen basisallocatie 11.03 ‘Salaris-
sen en toelagen voor het personeel’ vraagt me-
vrouw Patricia Ceysens waarom slechts bepaalde
consulenten bij de comités voor bijzondere jeugd-
zorg een opwaardering van rang krijgen. Is de mi-
nister van plan de comités multidisciplinair te
maken ? De minister verduidelijkt dat het gaat om
een statutair probleem : een tiental consulenten
hebben niet de vereiste rang B1 om ondergeschik-
ten met een rang B2 te evalueren. Het gaat hier
niet om grote bedragen, maar om een beperkte sa-
lariswijziging.

– Programma 41.3 Bejaardenzorg

Mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt dat het sys-
teem van serviceflats en Bevak als financierings-
vorm geëvalueerd wordt. Dit kan het best ingepast
worden in een algemene evaluatie van de ouderen-
voorzieningen in de commissie. De minister neemt
deze vraag mee.

Mevrouw Sonja Becq wenst de stand van zaken te
kennen betreffende de externe begeleiding van de
aanpassing van de regelgeving voor de residentiële
ouderenzorg. De minister antwoordt dat die op-
dracht toegewezen werd aan een onderzoeksteam
van de VUB. Het begeleidt de desbetreffende
stuurgroep die samengesteld is uit vertegenwoordi-
gers van het Ouderen Overlegcomité, de admini-
stratie en het Woonplatform voor Ouderen. De
stuurgroep is reeds tweemaal bijeengekomen. Zij
moet de lijnen uittekenen voor het wonen en de
zorg voor ouderen. De minister verwacht de eerste
voorstellen voor het zomerreces. Tegen 2003 zou
een nieuw decreet op de ouderenzorg klaar moe-
ten zijn.

– Programma 41.4 Gezinsaangelegenheden

Mevrouw Ria Van Den Heuvel betreurt dat het
jaarverslag van Kind en Gezin niet uitgebracht
werd voor de begrotingsaanpassing. De gegevens
van het jaarverslag kunnen desgevallend leiden tot
voorstellen tot wijzigingen bij de begrotingsaanpas-
sing. De gegevens in de aanpassing van de algeme-
ne uitgavenbegroting bieden onvoldoende duide-
lijkheid. Het lid blijft betreuren dat de regering en
het parlement onvoldoende controle kan uitoefe-
nen op Kind en Gezin in het bijzonder en de VOI’s
in het algemeen. In zijn verslag over het onderzoek
naar de uitvoering van het strategisch plan "pre-
ventieve kinderzorg" heeft het Rekenhof dit ook
onderstreept. Het lid dringt aan op een oplossing
hiervoor. Mevrouw Sonja Becq sluit zich daarbij
aan en wenst de activiteiten van Kind en Gezin 

(en van het VFSIPH) beter te kunnen opvolgen.
Mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt verder hoe-
ver het staat met de aanpassing van het strategisch
plan preventieve kinderzorg. Het lid wenst dit in de
commissie te bespreken.

Het jaarverslag van Kind en Gezin komt ieder jaar
in de maand mei uit en wordt aan de pers voorge-
steld de avond na de bespreking hier in commissie,
antwoordt de minister. De controle op Kind en
Gezin hoort thuis in het bredere debat over het
primaat van de politiek en de verhouding met de
VOI’s. Volgens de minister moet het werkbezoek
van de commissie aan Kind en Gezin toch de gele-
genheid geboden hebben om enig zicht te krijgen
op hun activiteiten. Voor de concrete besteding van
de middelen (ook voor kinderopvang) is de minis-
ter afhankelijk van de beslissingen van de raad van
bestuur van Kind en Gezin. Hopelijk kan het pro-
bleem van de controle van de regering op de VOI’s
op een constructieve manier opgelost worden
zodat ook het parlement mee toezicht kan uitoefe-
nen. De evaluatie van het strategisch plan preven-
tieve kinderzorg is nog niet op de raad van bestuur
van Kind en Gezin gekomen, vervolgt de minister.
Zodra de evaluatie klaar is, wordt het aan het par-
lement bezorgd.

Mevrouw Sonja Becq is verwonderd dat de midde-
len voor Kind en Gezin verminderen. Bij de initiële
begroting 2000 verwachtte men problemen door de
lineaire aftrek van 1 percent. Het lid vraagt meer
uitleg. De minister verklaart dat de tekorten we-
gens de 1 percent afgetrokken werden van de te-
ruggevorderde niet belaste saldi.

Voor de initiatieven in de kinderopvang zijn geen
bijkomende middelen opgenomen voor 2000, be-
halve de middelen die reeds voor bijkomende 1500
plaatsen voorzien waren. Kan de minister dit be-
vestigen, vraagt mevrouw Sonja Becq. De minister
beaamt dit. Aan de raad van bestuur van Kind en
Gezin werd gevraagd binnen de middelen voorzien
voor 1500 plaatsen de afspraak na te komen om de
dagvergoeding voor onthaalouders aangesloten bij
een dienst op te trekken tot het niveau van hun
Waalse collega’s voor het laatste kwartaal van dit
jaar. De minister verwacht een beslissingsvoorstel
van de raad van bestuur over de verdeling van het
equivalent van de middelen voor die 1500 plaatsen.

Mevrouw Sonja Becq vraagt verder aandacht voor
de prangende problemen in de buitenschoolse op-
vang. Het is bijna onmogelijk nog Weer-werkers te
vinden. Minister Renaat Landuyt van Werkgele-
genheid had nochtans een versoepeling beloofd.
Komt er beweging in dit dossier ? Mevrouw Patri-
cia Ceysens stelt vast dat de beloofde vermindering
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van de vereiste wachttijd van één jaar naar één dag
uitblijft. In dat zelfde verband vraagt mevrouw
Riet Van Cleuvenbergen dat ook de leerlingen die
afstuderen als verzorgende onmiddellijk in de
BKO aan de slag kunnen gaan.

De minister beaamt dat het gebrek aan gesco’s een
groot probleem is. De regering heeft principieel be-
slist de wachttijd voor de gesco’s te verminderen
tot één dag, maar dit dossier moet de administra-
tieve weg doorlopen. Op dit ogenblik ligt het dos-
sier bij de Inspectie van Financiën. De minister zal
haar collega Landuyt vragen aan te dringen bij de
Inspectie van Financiën. Pas afgestudeerden
komen niet in aanmerking voor het gesco-statuut
dat een vereiste is voor de FCUD-subsidiëring. In
de begroting van Welzijn zijn alsnog geen middelen
voorzien voor buitenschoolse opvang. Daar is dus
voorlopig ook geen oplossing voorhanden. Mis-
schien kunnen de gemeenten dit prangende pro-
bleem oplossen via jobstudenten. Mevrouw Riet
Van Cleuvenbergen vraagt er bij de raad van be-
stuur op aan te dringen de afgestudeerden als ver-
zorgende kansen te geven in de buitenschoolse op-
vang zodra eigen Vlaamse middelen uitgetrokken
worden. De minister belooft dit te doen.

Mevrouw Patricia Ceysens pleit voor meer opvoe-
dingsondersteuning in de preventieve kinderzorg.
Op het terrein is er grote vraag naar. De minister
stelt het lid gerust : er wordt bij Kind en Gezin
volop aan opvoedingsondersteuning gewerkt. Op
het terrein dreigt het gevaar van wildgroei van ini-
tiatieven. De minister heeft het signaal gegeven dat
Kind en Gezin de coördinator moet zijn voor op-
voedingsondersteuning voor de jongste groep kin-
deren.

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen vraagt dat de
gezinseducatieve activiteiten uitgebreid worden op
twee vlakken. Ten eerste op het vlak van de onder-
werpen. Het lid wenst een bevraging van de inspec-
tie die volgens haar zeer streng optreedt. Ten twee-
de vraagt het lid een versoepeling van bepaalde
normen. Voor de duur van een theoretische uiteen-
zetting wordt als norm 2, 5 uren vooropgesteld. De
lat wordt zo hoog gelegd dat alleen reeds zeer ge-
motiveerde mensen worden bereikt. Ten slotte
wijst het lid er nogmaals op dat de periode waar-
over een subsidiëring loopt, opgetrokken moet
worden van één jaar naar minimum twee jaar. Dat
komt de rechtszekerheid ten goede en vermindert
de administratieve voorbereiding. Mevrouw Patri-
cia Ceysens oordeelt dat er toch ook misbruiken
zijn wat de onderwerpen betreft. Toch vraagt ook
zij de drempel wat minder hoog te maken. De mi-
nister verwijst naar het ruimere debat dat in de
commissie gevoerd zal worden naar aanleiding van

het voorstel van decreet houdende inrichting van
activiteiten inzake opvoedingssondersteuning
(Gedr. St. Vl. P., 1999-2000, nr. 282/1). In dat kader
kan worden nagedacht hoe de gezinseducatieve ac-
tiviteiten het best ingevuld worden anno 2000. De
minister wil nu geen voorzet geven.

De meldingsplicht in uitvoering van het thuiszorg-
decreet wordt voorlopig uitgesteld wegens o.m.
budgettaire redenen, weet mevrouw Riet Van
Cleuvenbergen. De minister gaat er ook van uit dat
als de nepstatuten geregulariseerd zullen zijn, ze
ook gemeld zijn. Dat volstaat niet, stelt het lid,
want steeds meer PWA-ers worden ingeschakeld in
zorgfuncties. Het lid heeft fundamentele bezwaren
tegen het feit dat in de verzorgende beroepen al te
vaak mensen instappen zonder diploma of vor-
ming. Een goed hart alleen is niet voldoende om
een goede verzorger te zijn. Mevrouw Sonja Becq
sluit zich daarbij aan en onderstreept dat de mel-
dingsplicht juist werd ingesteld om te kunnen na-
gaan of de verzorgende beroepen niet ondermijnd
worden door de inzet van niet-gekwalificeerd per-
soneel en om desgevallend te kunnen remediëren.

Mevrouw Sonja Becq wil weten hoever het staat
met de uitvoering van het thuiszorgdecreet en de
invulling van de programmatie. Het lid vraagt om
een overzicht zoals in de initiële begroting opgeno-
men was. In dit verband wijst mevrouw Patricia
Ceysens op het probleem dat nieuwe initiatieven
bijna geen kans meer maken zodra de programma-
tie ingevuld is. Een plaats in de programmatie
wordt dikwijls permanent bezet door een initiatief.
Worden de reeds erkende initiatieven voldoende
gecontroleerd op hun effectiviteit ? Wordt de er-
kenning van initiatieven soms ontzegd of ingetrok-
ken ? 

Voor een stand van zaken van de uitvoering van
het thuiszorgdecreet en gegevens over de erken-
ningen verwijst de minister naar de bijlage bij dit
verslag. De opmerking over de meldingsplicht is te-
recht, stelt de minister. Ze wil die situatie recht-
trekken. De verzorgende beroepen mogen niet on-
dergraven worden.

– Programma 41.5 Gehandicaptenbeleid

Mevrouw Ann De Martelaer vraagt of het jaarver-
slag van het Vlaams Fonds voor de Sociale Integra-
tie van Personen met een Handicap (VFSIPH) in
de toekomst kan worden uitgebracht vóór de be-
grotingsaanpassing. Dat zou de interpretatie van de
begrotingscijfers vergemakkelijken. Verder wijst
het lid op het gevaar van de achterstallen van het
VFSIPH voor de tekorten van de vorige jaren. Er
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is nog steeds geen duidelijkheid over de juiste
grootte van die achterstallen. Vroeg of laat krijgt
men de rekening gepresenteerd.

De minister heeft er geen zicht op wanneer het
jaarverslag van het VFSIPH uitkomt. De minister
veronderstelt dat het vroeger uitbrengen van een
jaarverslag niet evident is. De minister zal de vraag
stellen aan het VFSIPH, maar kan niets garande-
ren. In ieder geval moet de kwaliteit primeren op
de snelheid. De achterstallen zijn een reëel pro-
bleem, beaamt de minister. Door de informatise-
ring kunnen de achterstallen nu in kaart gebracht
worden. Ze zullen dus eindelijk weggewerkt wor-
den, wat wel een serieuse belasting zal betekenen
voor de begroting 2001. De achterstallen bedragen
immers meer dan 1 miljard frank.

In het Vlaams Parlement is enerzijds het voorstel
van decreet ingediend houdende wijziging van het
decreet van 27 juni 1990 houdende oprichting van
een Vlaams Fonds voor de Sociale Integratie van
Personen met een Handicap, met het oog op het in-
voeren van het persoonlijk-assistentiebudget
(Gedr. St. Vl. P. 1999-2000, nr. 283/1) en anderzijds
het voorstel van decreet houdende wijziging van
het decreet van 27 juni 1990 houdende oprichting
van een Vlaams Fonds voor de Sociale Integratie
van Personen met een Handicap met het oog op
het toekennen van een persoonsgebonden budget
(Gedr. St. Vl. P., 1999-2000, nr. 280/1). Mevrouw
Sonja Becq wil graag verduidelijking over het en-
gagement van de Vlaamse regering ten aanzien van
die voorstellen. Kan de minister ook meer informa-
tie geven over het lopende experiment ? Welke
groepen zijn erin opgenomen sinds de uitbreiding ?
Mevrouw Patricia Ceysens, voorzitter, verduidelijkt
dat het eerstgenoemde voorstel vrij snel in de com-
missie geagendeerd wordt. Het laatstgenoemde dat
een ruimer toepassingsveld behelst, wordt later af-
zonderlijk behandeld.

Wat het persoonlijk-assistentiebudget betreft heeft
de minister reeds naar aanleiding van de beleidsno-
ta beloofd om het decreet, zodra het goedgekeurd
is, uit te voeren vanaf 1 januari 2001. Het persoons-
gebonden budget beschouwt de minister als een
hefboom voor de dynamisering van het gehandi-
captenbeleid. Dit wordt een zeer belangrijk debat.
De gehandicaptensector heeft niet dezelfde evolu-
tie doorgemaakt als in bv. de ouderenzorg, de bij-
zondere jeugdzorg. De gezinsondersteuning en de
netwerkvorming is er slecht uitgebouwd. De minis-
ter kan wel het goede nieuws brengen dat het voor
het beleid essentiële cijfermateriaal binnen afzien-
bare tijd beschikbaar zal zijn. Met kredieten van de
begroting 2000 is de beleidsondersteunende cel

binnen het VFSIPH gestart met twee experten :
mevrouw Cathérine Molleman en de heer Erik
Samoy die vanuit het HIVA vertrouwd zijn met
onderzoek in de gehandicaptensector. Het cijfer-
materiaal moet de programmatie kunnen recht-
vaardigen. Dat cijfermateriaal samen met het per-
soonsgebonden budget moet een stuk modernise-
ring gestalte geven in de gehandicaptensector.

Mevrouw Sonja Becq vraagt verder naar de per-
spectieven voor het vervoer van personen met een
handicap. Voor een regeling van dit vervoer werd
destijds verwezen naar het basisdecreet mobiliteit.
De specifieke projecten hebben een tijdelijke over-
bruggingsmiddelen gekregen, maar welke ruimte is
er voor hen voorzien in de verdere toekomst ? De
minister antwoordt dat met het reguliere vervoer
onmogelijk voor elke gehandicapte vervoer geor-
ganiseerd kan worden. Het zal overigens nog een
tijd duren vooraleer alle bussen over lage drempels
beschikken. Bij de initiële begroting 2000 waren
aanvankelijk middelen uit het VFSIPH overgehe-
veld naar progr. 63.20 Gemeenschappelijk vervoer
omdat minister Steve Stevaert bevoegd voor Mobi-
liteit in het kader van de basismobiliteit alle ver-
voer zou organiseren. Daarmee werden een aantal
private projecten gesubsidieerd. Voorlopig behoudt
minister Stevaert die middelen, maar er is beslist
dat vanaf volgend jaar de middelen allicht worden
ondergebracht bij het programma 11.4 Gelijke
Kansen, voor toegankelijkheid. Het aangepast ver-
voer moet daarbij niet alleen gericht zijn op gehan-
dicapten maar in het algemeen op personen met
een beperkte mobiliteit.

– Programma 41.6 Maatschappelijk opbouwwerk

Bij dit programma zijn geen opmerkingen.

– Programma 41.7 Maatschappelijk welzijn

De kredieten op ba 01.03 "Allerhande uitgaven in
het kader van inburgering" (progr. 41.1) moeten
nog definitief toegewezen worden aan andere pro-
gramma’s. Mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt
wie daarvoor verantwoordelijk zal zijn. Mevrouw
Sonja Becq wil meer duidelijkheid krijgen omtrent
de concrete toewijzing van de middelen.

Hoever staat het met het Forum van Zelforganisa-
ties, vraagt mevrouw Ria Van Den Heuvel. Welke
activiteiten onderneemt het forum ? De minister
antwoordt dat het forum middelen toegekend
krijgt zodra het een project ingediend heeft. Dat is
nog niet gebeurd. De te grote diversiteit van zelfor-
ganisaties aangesloten bij het forum zorgt er blijk-
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baar voor dat men er niet in slaagt tot een geza-
menlijk project te komen. Misschien heeft de over-
heid de lat hier te hoog gelegd en moet de regelge-
ving herbekeken worden.

Voor de centra algemeen welzijnswerk wordt 10
miljoen frank extra uitgetrokken voor jeugdhulp-
verlening. Mevrouw Ria Van Den Heuvel, me-
vrouw Sonja Becq en mevrouw Patricia Ceysens
wensen te vernemen op welke basis de middelen
verdeeld worden. Mevrouw Becq vraagt welke in-
houd gegeven wordt aan de uitbreiding van de
jeugdhulpverlening. Betreft het een experiment of
een structurele implementatie ? Mevrouw Patricia
Ceysens vraagt of alle centra algemeen welzijns-
werk in aanmerking komen of alleen specifieke.
Het lid is er geen voorstander van om het aantal
jeugdhulpverleners op te drijven. Er zijn meer
laagdrempelige voorzieningen in de sector sport en
cultuur. Binnen het AWW is minder sprake van
wachtlijsten zoals in de bijzondere jeugdbijstand of
de centra voor geestelijke gezondheidszorg. Het lid
veronderstelt dat de hulpverleners die in de CGG’s
met jongeren werken, niet meegeteld werden in
het cijfer in de toelichtingen bij de algemene uitga-
venbegroting. Mevrouw Sonja Becq betreurt dat
middelen van de bijzondere jeugdbijstand overge-
heveld worden naar het algemeen welzijnswerk. In
de bijzondere jeugdbijstand is de nood hoog ge-
noeg. Mevrouw Patricia Ceysens vraagt of de over-
heveling geen bedreiging inhoudt voor de begro-
ting bijzondere jeugdbijstand voor 2001.

De genoemde 10 miljoen extra voor het AWW
heeft tot doel de bestaande jeugdhulpverlening
verder uit te breiden, antwoordt de minister. Per
regio wordt één gespecialiseerd centrum voor
jeugdhulpverlening erkend. De centra die nu
jeugdhulpverlening aanbieden, moeten hierom-
trent samen tot een overeenkomst komen. In de
regio Gent zijn hierover reeds goede afspraken ge-
maakt. De grootste problemen in de jeugdhulpver-
lening betreffen vooreerst de concentratie in de
kern van de stad terwijl de welzijnsregio’s groter
zijn. Ten tweede is er nood aan crisisopvang en zijn
er vragen van jongeren aan de centra gezinsplan-
ning en seksuele opvoeding (CGSO). Zo wordt dit
in Gent ingevuld. In Antwerpen komen de centra
moeilijker tot afspraken. In de rest van Vlaanderen
loopt dit vlot. De middelen worden pas toegekend
als ze tot een overeenkomst gekomen zijn. De mid-
delen worden over de regio’s verdeeld overeen-
komstig het aantal jongeren.

Van ba 34.24 "Subsidies voor de uitbouw van een
welzijnsgerichte benadering van criminaliteit, on-
veiligheid(sgevoelens) en slachtofferzorg" worden
2,7 miljoen frank overgeheveld naar programma

99.1 "Interdepartementale bestaansmiddelen"
voor de uitbouw van de cel relatie Welzijn-Justitie.
Mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt verduidelij-
king omtrent die cel. Mevrouw Sonja Becq sluit
zich daarbij aan. Het lid had verwacht dat de
Vlaamse Gemeenschap de welzijnsgerichte bena-
dering vanuit haar eigen bevoegdheden zou aan-
pakken. Heeft men vanuit Welzijn niet voldoende
instrumenten (bv. strafbemiddeling) om die proble-
matiek aan te pakken ? Op de hoorzitting over Fa-
mily Group Conferences, die gesitueerd zijn op het
raakvlak van federale en Vlaamse bevoegdheden,
bleek dat een beroep gedaan werd op de Vlaamse
ervaring met strafbemiddeling. Mevrouw Patricia
Ceysens begrijpt dat er samenwerking is tussen
Welzijn en Justitie op het vlak van de bijzondere
jeugdzorg. Voor de andere problematieken is het
voor het lid minder duidelijk.

De minister zegt dat er een groot verschil bestaat
tussen het justitieel welzijnswerk en de Family
Group Conferences. De Family Group Conferen-
ces zijn een methodiek die uitgewerkt moet wor-
den in nauw contact met de organisaties die her-
stelbemiddeling en alternatieve strafmaatregelen
helpen uitvoeren. Dit valt onder het domein van de
bijzondere jeugdbijstand. De jeugdrechters, die
maatregelen opleggen, moeten vanzelfsprekend
betrokken worden bij de uitbouw van een dergelijk
systeem in Vlaanderen. Een groot deel van de
nieuwe middelen voor bijzondere jeugdzorg (initië-
le begroting) gaat naar de ambulante herstelbe-
middeling en alternatieve straffen. Family Group
Conferences passen in dat kader. Het justitieel wel-
zijnswerk daarentegen hoort bij het algemeen wel-
zijnswerk. Tot nog toe heeft Vlaanderen daar niet
veel in geïnvesteerd. Veel middelen komen vanuit
het federale Veiligheidscontract. Het justiteel wel-
zijnswerk heeft zich tot nog toe vooral toegespitst
op culturele activiteiten binnen de gevangenis. De
begeleiding van familie van gevangenen en van de
gevangene bij zijn terugkeer in de maatschappij
zijn daarentgen onvoldoende uitgewerkt. Vooral-
eer de middelen aan de centra justitieel welzijns-
werk worden toegekend, moet eerst een stuk me-
thodiek ontwikkeld worden. Daartoe wordt in de
eigen welzijnsadministratie een beleidscel opge-
richt. In die cel wordt ook de samenwerking met
Justitie en de taakafbakening bekeken. Voor die cel
werden in de initiële Welzijnsbegroting middelen
ingeschreven, die naderhand overgeheveld worden
naar het programma 99.1 "Interdepartementale
bestaansmiddelen". Op die manier kunnen sneller
contractuelen aangeworven worden, binnen het
objectieve kader van de overheidsaanwervingen.
De normale omslachtige aanwervingsprocedure via
PIP- en PEP (personeelsimplementatieplan, perso-
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neelsevaluatieplan) is onwerkbaar. Op termijn wil
de minister onderhandelen om de middelen voor
de uitvoering van het Veiligheidscontract over te
hevelen van het federale niveau naar het Vlaamse
niveau.

Van de 300 miljoen frank extra die bij de initiële
begroting voorbehouden werden voor de bijzonde-
re jeugdbijstand, gaat nu 10 miljoen frank naar het
algemeen welzijnswerk, zegt de minister verder.
Enerzijds wou de minister met de toekenning van
de extra middelen het signaal geven dat veel be-
lang gehecht wordt aan de bijzondere jeugdbij-
stand. Anderzijds is de onmiddellijke oriëntering
van zoveel middelen niet eenvoudig. Daarentegen
waren de noden in de jeugdhulpverlening zeer dui-
delijk, vooral wat crisisopvang betreft. Door daar-
voor middelen over te hevelen werd ook gehan-
deld conform de motie van aanbeveling van het
Vlaams Parlement inzake de bijzondere jeugdzorg.
Bij de begroting van 2001 zal bekeken worden hoe
het staat met de de aanwending van de 290 miljoen
frank voor bijzondere jeugdzorg. Mevrouw Ria
Van Den Heuvel beaamt dat de motie vroeg ook
de belendende sectoren te versterken. Mevrouw
Patricia Ceysens vreest echter dat de middelen
voor bijzondere jeugdzorg ontoereikend zullen
zijn. Volgens de minister is dit geen besparing voor
bijzondere jeugdzorg, alleen een afroming van de
groei. Mevrouw Ann De Martelaer voegt daaraan
toe dat door in de belendende sectoren te investe-
ren, ook de bijzondere jeugdbijstand ontlast wordt.

– Programma 41.8 Integratie kansarmen

Mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt wanneer het
parlement het aangekondigde strategisch meerja-
renplan armoede mag verwachten. Minister Mieke
Vogels antwoordt dat het plan vertraging opgelo-
pen heeft door de overheveling van de kredieten
voor kansarmoede van progr. 53.2 Sociaal Impuls-
fonds naar progr. 41.8. In opvolging van de top van
Lissabon over Werkgelegenheid, economische her-
vormingen en sociale samenhang (23 en 24 maart
2000), wordt hard gewerkt aan een bijdrage voor
het globaal plan tegen het einde van het jaar. De
Vlaamse bijdrage zal hopelijk klaar zijn voor het
zomerverlof.

– Programma 42.1 Volksgezondheid

Mevrouw Ingrid van Kessel en de heer Koen Hel-
sen vragen meer uitleg over de vermindering met
1,2 miljoen frank op ba. 12.02 "Uitgaven i.v.m. de
Vlaamse Gezondheidsraad en de Vlaamse Advies-

raad, inclusief studieopdrachten", en over de ver-
mindering met 20,1 miljoen frank op ba 33.04
"Subsidies aan verzorgingsinstellingen in het kader
van het kwaliteitsdecreet". Die laatste middelen
zouden volgens de toelichting gaan naar het Infor-
matiesysteem Gezondheid. De heer Koen Helsen
wil graag vernemen hoever het staat met de uit-
bouw van de gezondheidsdatabank.

De minister antwoordt dat de vermindering met
1,2 miljoen frank (ba 12.02) te verklaren is door
het aanwenden van die middelen voor de dekking
van een tekort in vorige begrotingsjaren. In het
kader van het kwaliteitsdecreet was 20,1 miljoen
frank voorzien voor de opmaak van kwaliteits-
handboeken in ziekenhuizen, antwoordt de minis-
ter verder. Achteraf bekeken bleken die middelen
weinig zinvol : uiteindelijk gaat het om een zeer
laag bedrag per ziekenhuis en zijn de ziekenhuizen
voldoende uitgerust om met eigen middelen de
kwaliteitshandboeken op te stellen. Daarom wor-
den de kredieten in overleg met de ziekenhuizen
geschrapt en herbesteed aan het Informatiesys-
teem Gezondheid.

Mevrouw Ingrid van Kessel en de heer Koen Hel-
sen zijn verheugd dat de 1-percentvermindering bij
de initiële begroting nu ongedaan gemaakt wordt
voor de centra voor geestelijke gezondheidszorg.
Eerstgenoemd lid wenst de stand van zaken te ken-
nen van de erkenningen van de centra. Vanaf wan-
neer is de aanwerving van een manager mogelijk ?
Ook mevrouw Ria Van Den Heuvel vraagt in hoe-
verre het decreet op de geestelijke gezondheids-
zorg gerealiseerd is. Mevrouw Patricia Ceysens
wijst op het nog steeds actuele probleem van het
tekort aan (kinder)psychiaters. Zij worden naar
Nederland weggezogen. Welke maatregelen over-
weegt de minister in dat verband ?

Wat de uitvoering van het decreet inzake de gees-
telijke gezondheidszorg betreft antwoordt de mi-
nister dat de decretale criteria zijn nagekomen in
alle provincies behalve in Antwerpen. Er is beslo-
ten tot een collectieve erkenning over te gaan : de
centra die op 15 april aan de reglementering beant-
woorden, worden in globo erkend. Antwerpen, dat
vier centra telt, heeft om een uitzondering ge-
vraagd op de regel dat per regio twee centra er-
kend worden. De minister heeft die uitzondering
niet toegestaan. De bestaande erkenningen werden
via het programmadecreet bij de begroting 2000
verlengd tot 1 september 2000. Vanaf dat ogenblik
bestaat geen decretale basis meer voor de financie-
ring van de centra die geen nieuwe erkenning heb-
ben. De manager kan worden aangeworven en
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wordt vergoed met terugwerkende kracht vanaf 1
januari 2000 indien de kosten kunnen worden be-
wezen. De minister zal de administratie vragen een
voorstel van oplossing op te stellen voor het pro-
bleem van de (kinder)psychiaters.

De heer Koen Helsen vraagt verder verduidelij-
king bij de vermindering met 0,1 miljoen frank op
ba 33.35 "Subsidies aan erkende private en open-
bare centra voor menselijke erfelijkheid". De ver-
mindering met 0,1 miljoen frank slaat op de aan-
passing van de indexberekening, antwoordt de mi-
nister.

– Programma 42.2 Medisch-sociaal beleid

17 miljoen frank wordt van ba 12.25 "Onderzoek
i.v.m. gezondheid en milieu" overgeheveld naar
een nieuwe ba 41.01 "Bijzondere dotatie aan de
VMM". Mevrouw Ingrid van Kessel vraagt of de
minister voldoende vat heeft op de Vlaamse Mi-
lieumaatschappij (VMM). Komen onderzoeken in-
zake milieu en gezondheid niet in het gedrang ?

Inhoudelijk verandert er niets, antwoordt de minis-
ter. Tot nog toe werd de controle van o.m. de
zwemwaters contractueel uitbesteed aan de VMM,
zegt de minister. Het betreft een opdracht die de-
cretaal aan de Vlaamse Gezondheidsinspectie was
opgedragen. Het Rekenhof en de Raad van State
uitten kritiek op die werkwijze. Daarom wordt een
decretale wijziging doorgevoerd en wordt een bij-
zondere dotatie aan de VMM ingeschreven. Aan
de opdracht wijzigt niets in vergelijking met vroe-
ger. Bij de initiële begroting werd reeds 17 miljoen
frank voorbehouden voor de VMM. Daarbovenop
kwam 14,3 miljoen frank voor milieu en gezond-
heid als nieuw beleid. Dat blijft behouden.

De heer Koen Helsen vraagt verder uitleg bij de
vermindering met 0,1 miljoen frank op ba 12.23
"Algemene profylaxis infectieziekten", de vermin-
dering met 0,4 miljoen frank op ba 33.56 "Subsi-
dies i.v.m. medisch schooltoezicht" en de verminde-
ring met 0,1 miljoen frank op ba 33.58 "Subsidie
aan het Vlaams Instituut voor Gezondheidspromo-
tie". De minister antwoordt dat het telkens desin-
dexaties betreft.

Mevrouw Sonja Becq wenst te vernemen of de mi-
nister nog vanuit Welzijn impact heeft op de centra
voor leerlingenbegeleiding (CLB’s), waar het me-
disch schooltoezicht in opgenomen is. Werd dit al
geëvalueerd ? Kind en Gezin zal als coördinator
optreden van de initiatieven voor opvoedingson-
dersteuning voor de leeftijdsgroep van 0 tot 3 jaar,
uitgebreid tot 6 jaar. Wordt voor de CLB’s een be-

langrijke rol weggelegd om coördinerend op te tre-
den voor de oudere leeftijdsgroep ? De minister
bevestigt dat dit de bedoeling is. Het decreet inza-
ke de CLB’s moet vanaf 1 september 2000 opera-
tioneel zijn. Alle uitvoeringsbesluiten worden op-
gesteld in samenspraak tussen de minister van On-
derwijs en de minister van Gezondheid. Dit over-
leg verloopt vlot. In Onderwijs moet alles echter
onderhandeld worden met de vakbonden. Dat leidt
soms tot discussies. Een discussiepunt is bv. het ver-
trouwelijkheidskarakter van de dossiers. Om de
CLB’s hun taak te laten opnemen in de jeugdhulp-
verlening en de opvoedingsondersteuning moet
een vertrouwensrelatie opgebouwd kunnen wor-
den tussen de leerlingen en de CLB’s. In sommige
gevallen willen de leerlingen of de ouders de ver-
trouwelijkheid van bepaalde documenten. De di-
recties en de werknemers willen echter dat voor
alle documenten het inzagerecht geldt. Nauw over-
leg tussen Onderwijs en Welzijn en Gezondheid zal
belangrijk blijven. Onderwijs is trouwens ook vra-
gende partij voor een sterke betrokkenheid bij de
jeugdhulpverlening.

4. Indicatieve stemmingen

De amendementen van de Vlaamse regering bij ar-
tikel 12 § 1 en § 2 (aanpassing van de tekst naar
aanleiding van tikfouten) (Gedr. St. Vl. P. 19-A
(1999-2000) – Nr. 2) worden aangenomen met 10
stemmen bij 1 onthouding.

De aan de commissie toegewezen artikelen en het
gedeelte van de begrotingstabel van de aanpassing
van de algemene uitgavenbegroting2, zoals ge-
amendeerd, worden bij indicatieve stemming aan-
genomen met 8 stemmen tegen 3.

De verslaggever, De voorzitter,

Koen HELSEN Patricia CEYSENS

2 Zie opsplitsing als bijlage bij het verslag van de Commis-
sie voor Algemeen Beleid, Financiën en Begroting
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1 Stuk 19-A (1999-2000) - Nr. 3-1 1 LI 24 

BIJLAGE 1 

Bevoegdheidsdorneinen gelijke kansen, welzijn en gezondheid 

Overzicht van de evolutie van de kredieten per sector 

in mihoen bef. .-. 2 

OA begr. NGK GVK GOK VRK MACHT, 

OA 11 progr ll.4 gelijke kansen 1999 88,6 0 0 0 0 

2000 94,7 20 20 0 0 

BC200L 94.7 20 20 0 0 
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Totaal bevoegdheidsdomein 

gel,kans,,welz, en gez, 

begr. NGK GVK GOK VRK MACHT, 

1999 644275 1183 908,8 831 69053 

2000 72816,9 932,3 856,8 12 8847,8 

BC200C 69936.6 989.4 899 13.5 8780.5 

Totaal Vlaamse regering begr. NGK GVK GOK VRK MACHT, 

1999 554686,8 38496,8 40202,4 1718,7 64812,5 

2000 578702,l 40646,9 39227,3 1596,8 68250,8 

BC2000 5750956 43490,l 41420,8 1699,l 73963,8 

Evolutie van de verhoudingen 

in % van het totaal Vlaamse reg. 

begr. NGK GVK GOK VRK MACHT, 

1999 11,61511 3,072983 2,260562 0,471286 10,65427 
2000 12,5828 2,293656 2,184193 0,751503 12,96366 

BC200C 12,16087 2,275OOl 2,170407 0,794538 11,87135 
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BIJLAGE 2 

Begroting 2000 na Budgetcontrole 

Raming van de toewijziging Programma 41.1 

Basisallocatie 01.02 

Sector bedrag 
gehandicaptenzorg 519.9 
gezinszorg 200 
j eugdbij stand 100 
kinderopvang 90 
thuiszorg 50 
welzijnswerk 40 
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BIJLAGE 3 

Stuk 19-A (1999-2000) - Nr. 3-1 

Stand van zaken uitvoering thuiszorg decreet 

Programma 41.4 , ba 34.02, subsidies aan diensten voor gezinszorg. 

150 diensten voor gezinszorg zijn erkend. Ieder dienst voor gezinszorg beschikt over een jaarlijks vast te stellen 
contingent aan subsidieerbare uren. Het totaal toegewezen contingent 2000 bedraagt 13.364.000 uren 
gezinszorg. Hiermee is een subsidiebedrag gemoeid van 8,2 miljard frank voor 2000. Meer dan 14.000 
personeelsleden zijn tewerkgesteld in deze sector. Meer dan 60.000 gezinnen worden jaarlijks geholpen. 

Programma 41.4, ba 34.03, thuiszorg 

Op deze ba. is in 2000 een totaal budget voorzien van 272,4 miljoen frank. Rekening houdend met de lopende 
aanvragen voor erkenning kan op datum van 23 mei 2000 volgende stand van zaken gegeven worden met 
betrekking tot de uitvoering van het thuiszorgdecreet: 

deelsector programmatie erkend Totale subsidie 2000 
1. lokale dienstencentra 567 131 69.037.250 

10* 1.600.000* 
2. regionale dienstencentra 60 53 40.505.250 
3. dagverzorgingscentra 2373 VE (* 158 centra) 52 centra 52.988.000 
4. centra voor kortverblijf 2373 Wgl 275 Wgl 21.016.875 
5. diensten voor oppashulp 60 diensten 42 diensten 21.399.000 
6. verenigingen voor gebruikers en 4 verenigingen 4 verenigingen 12.228.000 
mantelzorgers 

(*) 10 dienstencentra kunnen in uitvoering van de overgangsbepaling (Artikel 9, van de bijlage 11 van het Besluit 
van de Vl. Reg. Van 18/12/98) nog een subsidie voor het werkjaar 2000 ontvangen; het maximale 
subsidiebedrag bedraagt hiervoor: 1.600.000 Bfr,-. 

De subsidiemassa in 2000 zal dus f 2 19 miljoen frank bedragen. Hierbij moet nog 15 miljoen frank worden 
bijgeteld voor de projectsubsidies en een vergelijkbaar bedrag voor de personenalarmering wat het verschil met 
het voorziene budget reduceert tot 23 miljoen frank. 

Opmerking: 
De gegevens i.v.m. de erkenningen in de bovenvermelde tabel geven de toestand mei 2000 aan. Alle 
erkenningen tot 1 juli 2000 kunnen nog in aanmerking komen voor subsidiëring, waardoor het verschil nog kan 
afnemen. 


